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EKRAN YORGUNLUĞU, CiNNETE
VE CiNAYETLERE SEBEP OLABiLiR

TÜRKiYE’NiN KAPI iHTiYACININ
YÜZDE 40’INI TOSYA KARŞILIYOR

6
YANGINDAKİ SORumluluK 
KİmİN YA DA KİmleRİN?

Gazeteci Cem Küçük, otel yangınıhakkında 
İstiklal’e konuştu

m.fAtİH DuR 10’DA

YAZMAK 
MESELESİ

uĞuR CANBOlAt 10’DA

SOMUTLAŞMAMIŞ 
ANLAMLARIN SAHTE 

KAHRAMANLIĞI

Alİ DutAl 7’De

İSLAMİ CEMAATLERDE 
YAŞANANLARIN 

TOPLUMA YANSIMALARI

HADİ ÖNAl 6’DA

ELAZIĞ BELEDİYESİ, 
NE İSTİYORSUNUZ 

ÖĞRETMENLERDEN?

OTEL SAHİBİ MUTLAKA HESAP VERMELİ
n YanGınla ilgili olayı sadece bir siyasi parti veya kurum üzerin-den değerlendirmek yerine insani bir perspektiften ele alma-nın gerektiğini vurgulayan Enver Aysever, yüksek gelirli bir ote-lin, özellikle riskli bir bölgede, ciddi eksiklikler taşımasının ka-bul edilemez olduğunu ifade ederek, “Otel yetkililerinin, kimsedenetim yapmasa dahi, güvenlik önlemlerini en üst seviyeye çı-karması gerekirdi. Bu, otel sahibinin temel sorumluluğudur veyargı önünde mutlaka hesap vermelidir” diye konuştu.
BU SİSTEMİN SORGULANMASI GEREKİR
n KuRumlaRın denetim yükümlülüğünün elbette bulunduğunuancak asıl odaklanılması gereken noktanın bireylerin sorumlu-luklarını yerine getirip getirmediği olduğunu belirten Aysever,şunları söyledi: “Denetim eksikliği bir tartışma konusu olabilirfakat Sorumluluk zincirinde her bir halka görevini yerine getir-mek zorundadır. Maalesef, para hırsı ve ahlaki değerlerdenuzaklaşmak bu tür olaylarda büyük bir etki ortaya çıkarıyor. Butoplumsal bir çürümüşlüğün sonucudur ve bu sistemin sorgu-lanması gerekir.” n aYsun beKDemİR’İR RÖPoRtaJı 6’Da

ENVER AYSEVER, İSTİKLAL’E KONUŞTU:

Otel yangını
toplumsal 

çürümenin
bir sonucuGazeteci-yazar Enver Aysever, Kartalkaya’dakiotel faciası sonrası sorumluluklar ve toplumsalahlaki duruş üzerine önemli açıklamalar yaptı

ABD BAŞKANI, SEÇİM ÖNCESİ SÖZLERİNİ UNUTTU

Hayırdır
Trump

AKLINCA FİLİSTİNLELİRE YER ARIYOR
n abD Başkanı Donald Trump, Filistinlilerin farklı bir yerde ya-şaması önerisini ortaya attı. Seçimden önce Filistinliler içinumut dolu konuşan Trump, Ürdün, Mısır ve diğer Arap ülke-lerinin Gazze’den kabul ettikleri Filistinli mültecilerin sayısı-nı artırmalarını görmek istediğini belirtti. Trump, Filistinlimültecileri başarılı bir şekilde kabul ettiği için Ürdün’e iltifatettiğini ve krala, “Daha fazlasını kabul etmenizi çok isterimçünkü şu anda Gazze tam bir karmaşa” dediğini söyledi. ABDBaşkanı, dünyanın Gazze’yi de içine alan bölümünde yüzyıl-lar boyunca birçok çatışma yaşandığını ifade ederek yenidenyerleştirmenin ‘geçici ya da uzun vadeli olabileceğini’ belirtti.

YAŞANAN KRİZİ DAHA DA ARTIRACAK
n “mısıR’ın insanları almasını isterdim” diyen Trump, “Bir şey-lerin olması gerekiyor ama Gazze şu anda tam anlamıyla biryıkım alanı. Neredeyse her şey yıkılmış durumda ve insanlarorada ölüyor” şeklinde konuştu. Trump’ın bu açıklamaları,yaşanan krizi daha da artıracak ve gerilimi tırmandıracakpotansiyele sahip. Gazzelilerin çoğu Filistinli mülteciler ya daonların torunları. Filistinliler için kendilerini Gazze’den çıka-racak herhangi bir girişim Arap dünyasının “Nekbe” ya dabüyük felaket olarak adlandırdığı, 75 yıl önce terör devleti İs-rail’in kuruluşu sırasında Filistinlilerin kitlesel olarak sürgünedilmesine ilişkin karanlık tarihi hatırlatacak. / 7’De

Trump’a üçüncü dönem yolu
n abD siyasetinde tarihi bir dönüm noktası olabilecek birhamle gündemde. Tennessee eyaletinden CumhuriyetçiKongre üyesi Andy Ogles, Başkan Donald Trump’a üçün-cü kez Beyaz Saray yolunu açabilecek bir anayasa deği-şikliği önerisini geçtiğimiz günlerde Temsilciler Mecli-si’ne sundu. Trump’ın liderliğini “ülkenin çöküşünü dur-durabilecek tek kişi” olarak niteleyen Ogles, mevcut ikidönem sınırlamasının “ülkenin geleceği için yeniden de-ğerlendirilmesi gerektiğini” savundu.

n YanGın felaketine ilişkin soruşturma kapsa-mında tutuklanan otel sahibi Halit Ergül’ünifadesi ortaya çıktı. Ergül ifadesinde, “Aşçıbaşı-nın tekniğe haber vermesi gerekiyordu. Otelinmutfağındaki ızgaranın üzerinde her türlüyağda kızartma yapılmaktadır” dedi. Mutfakpersonellerinin gerekli eğitimi alıp almadıkla-rının sorulması üzerine Ergül, “Grand Otel’inmutfağında 4 kişi görev yapmaktadır. Oradakimalzemelerin sorumluluğu da tamamen ora-da çalışan o 4 kişiye aittir” suçlamasını yaptı.

n eRGül, yangın esnasında alarmın çalmaması-nın elektrikçinin hatası olduğunu ileri sürerek“Ben elektrikçiye yangın ikaz butonlarının ça-lışıp çalışmadığını kontrol ettirmiştim. Otelinelektrikçisi sorumludur” diye konuştu. Güven-lik görevlilerinin de ihmali olduğunu öne sü-ren Ergül, “Yangın olduğunda ikaza basmalıy-dılar” dedi. Ergül’ün ifadesinde dikkat çekenbir nokta da gelir beyanı oldu. Geceliği 30 binlira olan otelin sahibi Ergül, aylık gelirinin 100bin lira olduğunu öne sürdü. / 6’Da

Kartalkaya’daki facianın ardından tutuklanan otel sahibi Halit Ergül,ifadesinde tüm sorumluluğu personel ve danışmanlara yükledi
Tutuklu sayısı 15 oldu
n Yangın felaketine ilişkin soruşturma geniş-

letildi. Savcılık, felaketin yaşandığı otelin sahi-
bi Halit Ergül’ün diğer oteline yönelik operas-
yon yapılması kararı aldı. Genişletilen soruş-
turma kapsamında 6 kişi daha tutuklanırken,

tutuklananların sayısı 15’e yükseldi.

n DışİşleRİ Bakanı Hakan Fidan, mevkidaşı ile görüşmesinde iki ülkeyi ve bölgeyiilgilendiren önemli konuları detaylı bir şekilde ele alma imkanı bulduğunu söyle-di. Türkiye’nin Irak ile olan ilişkilerine stratejik bir zaviyeden bakıldığını belirtenFidan, “Özellikle terörizmle iş birliği, DEAŞ’a ve PKK’ya karşı olan mücadelemizfevkalade önemlidir. PKK terör örgütü, Türkiye’yi de Irak’ı da Suriye'yi de hedefalmaktadır. Bölgemizin geleceği, rahat ve refah için teröre karşı ortak bir müca-dele yürütmek zorundayız. Tüm imkanlarımızı birleştirip DEAŞ’ı da PKK’yı dayok etmeliyiz. Irak’tan nihai beklentimiz, yasaklı örgüt ilan ettiği PKK’yı aynı za-manda terör örgütü olarak da tanımasıdır” değerlendirmesinde bulundu.

DEAŞ'ı da
PKK'yı da 

yok etmeliyiz

Dışişleri 
Bakanı 
Fidan

Bağdat’ta
konuştu

Bakan Fidan, Bağdat ziyareti kapsamındaIrak Dışişleri BakanıFuad Hüseyin ile gö-rüşmesinin ardındanyapılan ortak basıntoplantısında konuştu
Barım hakkında 'Gezi'

soruşturması büyüyor
n Gezİ Parkı olaylarınınplanlayıcılarından oldu-ğu gerekçesiyle gözaltı-na alınan menajer AyşeBarım soruşturmasındayeni gelişme yaşandı.Soruşturmanın Barım’ınolayların yaşandığı dö-nem ile bugünün bağ-lantılarına yönelik ay-rıntılı biçimde genişleti-lerek süreceği öğrenildi.

n bolu Kartalkaya’daki GrandKartal Otel’de meydana ge-len yangın faciasında haya-tını kaybedenlerin yakınla-rını arayıp hakaret eden 3kişi gözaltına alındı. İçişleriBakanı Ali Yerlikaya, tespitedilen diğer şüphelilerin ya-kalanmasıyla ilgili çalışma-ların sürdüğünü belirtti.

Evlerine dönmeyi
bekleyenlere ateş
n teRÖRİst İsrail ordusunun, ateşkesve esir takası anlaşmasını ihlal ede-rek, kuzeydeki evlerine dönmeyibekleyen Filistinlilere ateş açmasısonucu biri çocuk, 5 kişi yaralandı.Şiddetli soğuğa rağmen çok sayıdayerinden edilmiş Gazzeli, kentin ku-zeyine dönmelerine izin bekliyor.

Lübnan'da da 
ateşkes ihlali

Acılı ailelere 
hakaret eden 

3 kişiye gözaltı

n Yasa dışı bahis ve kumarlamücadele kapsamında ge-çen yıl 233 bin internet site-si kapatıldı. 95 farklı ülke-den yayın yaptığı tespit edi-len 233 bin yasa dışı siteninyüzde 56’sının ABD, yüzde17’sinin Ermenistan, yüzde6’sının Hollanda menşeiliolduğu tespit edildi. İzinsizçekilişlerin de yakından ta-kip edildiği bildirildi.

233 bin 
internet sitesi

kapatıldı

YASA DIŞI BAHİSLE MÜCADELE

n 27 Kasım 2024’te ilan edilenateşkesin ardından İsrail’indün Lübnan’ı terk etmesi ge-rekiyordu. Gazze’de olduğugibi burada da ateşkesi ihlaleden İsrail güçlerinin saldırı-ları sonucu 11 kişi hayatınıkaybetti, 83 kişi yaralandı.
n İstanbul Üsküdar’da trajik bir yangın faciası yaşandı. Dağ-yeli Sokak’ta bulunan bir gecekondudan yükselen duman-lar, mahallede paniğe neden oldu.  Yangın, yaklaşık bir saat-lik müdahalenin ardından söndürüldü. İçeride kalan EnginY. (33) ve İsmail T.’nin ‘38) cansız bedenlerine ulaşıldı.

Üsküdar'da 
gecekondu 
yangını: 2 ölü

Kendisi dışında 
herkesi suçladı
Kendisi dışında 
herkesi suçladı
Kendisi dışında 
herkesi suçladı
Kendisi dışında 
herkesi suçladı
Kendisi dışında 
herkesi suçladı Halit 

Ergül

?ABD’de yapılan başkanlık seçimi öncesi Gazze’de savaşı bitirmesözü veren Donald Trump, aksiyönde hareket etmeye başladı. Filistinlilerin farklı bir yerde ya-şaması önerisini ortaya atan ABDBaşkanı, terör devleti İsrail’e ‘1tonluk bomba’ yasağını kaldırdı

ABD Başkanı Donald Trump, selefi Joe Biden’ın kararını
iptal ederek, terör devleti İsrail’e “Mark 84” türü 1 tonluk
bombaların sevkiyatını yeniden başlatma talimatı verdi.
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ÇANKIRI İl Sağlık Müdürü Dr. 
Hüseyin Sarıkaya, “Eksik ya da 
dengesiz beslenmek bağışıklık sis-
teminin zayıflamasına yol açabilir” 
dedi. 

Çankırı İl Sağlık Müdürü Dr. 
Hüseyin Sarıkaya, bağışıklık siste-
mi hakkında önemli bilgiler verdi. 
Bağışıklık sisteminin vücudun 
hastalıklara ve enfeksiyona karşı 
bir savunma mekanizması olduğu-
nu ifade eden Dr. Sarıkaya, eksik 
ya da dengesiz beslenmenin bağı-
şıklık sisteminin zayıflamasına yol 
açabileceğini söyledi. C vitamini, D 
vitamini, çinko, demir ve antioksi-
danların, bağışıklık fonksiyonları-
nı destekleyen temel unsurlar ol-
duğunu kaydeden Dr. Sarıkaya, na-
renciye, yoğurt, yeşil yapraklı seb-
zeler, balık ve deniz ürünleri ile 
kuruyemiş ve tohumların bağışık-
lık sistemini güçlendiren besinler 
olduğunu söyledi. 

“Sağlıklı bir bağışıklık siste‐
mi, bizi zararlı mikroorganiz‐
malardan koruyarak hastalık 
riskini azaltır” 

Bağışıklık sisteminin sağlığın te-
mel taşı olduğunu ifade eden Dr. Sa-
rıkaya, “Bağışıklık sistemi, vücudu-
muzun hastalıklara ve enfeksiyon-
lara karşı savunma mekanizması-
dır. Sağlıklı bir bağışıklık sistemi, 
bizi zararlı mikroorganizmalardan 
koruyarak hastalık riskini azaltır. 
Ancak, bağışıklık sisteminin etkin 
bir şekilde çalışabilmesi için denge-
li ve sağlıklı bir beslenme büyük 
önem taşır. Bağışıklık sistemi, vita-
minler, mineraller, proteinler ve di-
ğer besin maddelerinin yeterli sevi-
yede alınmasıyla güçlenir. Özellikle 
C vitamini, D vitamini, çinko, demir 
ve antioksidanlar, bağışıklık fonksi-
yonlarını destekleyen temel unsur-
lardır. Eksik ya da dengesiz beslen-
me ise bağışıklık sisteminin zayıfla-
masına yol açabilir. Narenciye, yo-
ğurt, yeşil yapraklı sebzeler, balık 
ve deniz ürünleri ile kuruyemiş ve 
tohumlar bağışıklık sistemini güç-
lendiren besinlerdir. Her öğünde 
farklı renk ve türde gıda tüketmek 
önemlidir. Günde en az 8 bardak su 
içmek, toksinlerin vücuttan atılma-
sını sağlar. Fazla şeker tüketimi, ba-
ğışıklık sistemini zayıflatabilir ve 
düzensiz beslenme, enerji ve besin 
alımını olumsuz etkiler. Bağışıklık 
sistemi sağlığımızın temel taşıdır ve 
bunu desteklemek için sağlıklı bes-
lenme alışkanlıkları edinmek şart-
tır” dedi. HABER MERKEZİ

Dr. Sarıkaya:  
“Eksik ya da dengesiz  
beslenmek bağışıklık 

sisteminin  
zayıflamasına  

yol açabilir” 

ÖZEL Mersin Ortadoğu Hasta-
nesi Göğüs Hastalıkları Uzmanı 
Bahri Temuray, kış aylarının gel-
mesi ile birlikte vakaların arttığını 
belirtti. Son dönemde acil servis-
lere çok fazla hastanın başvurdu-
ğunu söyleyen Temuray, "Sadece 
acil servislerde değil normal po-
likliniklerde de ciddi anlamda grip 
benzeri şikayetler var. Özellikle 
kış aylarının gelmesi ile birlikte 
hasta sayısının artışı sürüyor” 
dedi. Vatandaşların mümkün oldu-
ğunca kapalı alanlarda çok fazla 
zaman geçirmemesi gerektiğini 
ifade eden Temuray, “Kapalı alan-
larda olduğumuzda hastaysak 
mutlaka maske takalım. Hem kar-
şımızdakine mesafe koymalı hem 
de kişisel hijyenimizi sağlayalım. 
Ateş, balgam, öksürük gibi şikayet-
ler olduğu anda mutlaka hekimi-
mize başvurmalıyız” diye konuştu. 

“İnternet taramasıyla ilaç 
kullanılmaz" 

Bunun yanında bilinçsizce ilaç 
kullanılmasından uzak durulması 
gerektiğini vurgulayan Temuray, 
"İnternet üzerinden arama ile ilaç 
kullanımı yapmamalıyız. Başkası-
na iyi gelen ilacın size iyi geleceği-
nin garantisi yoktur. Bu nedenle 
farklı hastalıklarımız olabileceğini, 
bunun bize bir problem oluştura-
bileceğini düşünerek şikayetleri-
miz devam ediyorsa mutlaka heki-
me danışarak bir tedavi süreci ge-
çirmeliyiz” ifadelerini kullandı. 

HABER MERKEZİ

Soğuk algınlığı  
vakaları artıyor 

Ekran yorgunluğu cinnet ve 
cinayetlere sebep olabilir 

GÜNÜMÜZDE, artan ekran 
bağımlılığı insan salığını olum-
suz etkiliyor. Uzmanlar yetişkin-
lerin günlük 2 saat çocukların 
ise 45 dakika ekranda vakit ge-
çirmeleri gerektiğini söylüyor. 
Aşırı ekran bağımlılığı duyguyu 
kontrol edememe gibi birçok so-
runa da yol açıyor. Cep telefonu-
nun yaydığı radyasyon ve ışığın 
uykuyu geciktirdiği, sağlıklı bir 
uyku geçmek istiyorsak gece 
23.00'dan sonra yatak odasına 
telefonla girilmemesi gerektiği 
de uzamanalar tarafından bildi-
riliyor. 72 saat öncesinde dijital 
nesnelerden uzak durmamız ge-
rektiğini söyleyen Dijital Yaşam 
Enstitüsü Başkanı, Dijital Bağım-
lılıkla Mücadele Derneği Başkanı 
ve Sivas Cumhuriyet Üniversitesi 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Tuncay 
Dilci "Yapılan akademik çalışma 
verilerine dayanarak, özellikle 
ekran yorgunluğuna bağlı bey-
nin profrontal korteksin zayıflaması 
beyin karar merkezinin işlevini yi-
tirmesi veya zayıflaması anlamına 
gelmektedir. Bununla ilgili sporcu-
lar üzerinde bir çalışma yapmıştık. 
Ani karar mekanizmasının zayıfla-
masına bağlı olarak müsabakalarda 
sporcularımız kaybetmektedir. 72 
saat önceden dijital nesnelere karşı 
bir temassızlık oluşturmaları gere-
kiyor. Bununla beraber karar verme 
ve anlık koordinasyon yapabilme 
yetkileri zayıflayabilmektedir “dedi. 

“Duygunun kontrol edilmesini 
zayıflatmakta” 

Dilci, aşırı dijital içeriklere ma-
ruz kalmanın beyinde hipokampüs 
bölgesinde küçülmeye neden olarak 
gelişsel aktiviteleri daha olumsuz 
etkilediğini söyleyerek, “Dopamin 

düzensizliğine bağlı olarak ödül his-
sinin özellikle beyinde sürekli do-
pamin artışına izin veriyor olması 
bir tür bağımlılığa neden olabil-
mektedir. Sürekli zevk, haz ve hız 
peşinde koşan beyin kendi ürettiği 
içerikler üzerinden değil başkasının 
ürettiği içeriklere bağımlı kalabil-
mektedir. Buda beyinin çok yönlü-
lüğünü yönünü zayıflatabilmekte-
dir. Beyaz madde hasarının beyin-
deki bölgeler arasında ki geçişi ve 
iletişimi aksattığı yönünde bilimsel 
makalelere yansıyan sonuçlar var-
dır. Bu da bilgi işleme ve karar ver-
me aynı zamanda o bilginin daha 
efektif kullanılması esnasında ko-
pukluklar yaşayarak beyinde beyaz 
madde hasarının bir sonucu olarak 
karşımıza çıkmaktadır. Duygusal 

kontrol zayıflaması amigdala dedi-
ğimiz beynimizde ki duygusal zekâ-
nın yönetildiği kısımda duygunun 
kontrol edilmesini zayıflatmakta. 
Bu da bireylerin cinayet, şiddet, tra-
fikte agresiflik ve saldırganlık dür-
tülerini hızlandırmakta veya daha 
etkili şekilde sunmalarına zemin 
hazırlamaktadır” şeklinde konuştu. 

“Planlı ve programlı olmalı‐
yız” 

Bireyin duygularını yönetebil-
mesi gerektiğini vurgulayan Dilci, 
“Öfke kontrolü de bunun içerisinde. 
Yine uyku ve dinlenme açısımdan 
da geceleri bir onarım saatidir. 
Özellikle 11 ile gece 3 ve 4 saatleri 
arsında hem çocuklarda hem yetiş-
kinlerde aşırı dijital mağduriyet ek-
ran mağduriyeti mavi ışık sorunuy-

la beraber vücudun melatonin hor-
monu üretmesine engel olmakta. 
Zihinsel yorgunluğa bağlı olarak, 
aşırı uyaranlara mağduriyet dijital 
içeriklerin yoğunluklu bir şekilde 
bilgi içermesi ve bu da beyinde 
özellikle stres hormonunun yani 
kortizon seviyesinin yükselmesine 
sebebiyet vermekte. Bu aşırısal de-
ğeri miktarının elektromanyetik et-
kiye bağlı olarak hem vücutta hem 
de beyinden bir takım olumsuzluk-
lar oluşturarak hücre yenilenmesini 
engelleyebilmekte ve erken yaşlan-
maya kadar varabilecek yüz ve fi-
ziksel hatalarımızda sorunlar oluş-
turabilmektedir. Aşırı ekran maru-
ziyeti yaşamamak için planlı ve 
programlı olmalıyız” ifadelerine yer 
verdi. HABER MERKEZİ

Prof. Dr. Tuncay Dilci, ekran yorgunluğunun beyinin karar merkezini etkilemesiyle 
birlikte cinnet ve cinayetlere varan olumsuzluklara sebep olabileceğini söyledi. 

Kalın bağırsak kanseri artık  
sadece yaşlılık hastalığı değil 
ANNESİNİ ve ağabeyini genç yaşta 

kalın bağırsak kanserinden kaybeden 
Mardinli 26 yaşındaki Onur Cevheroğlu, 
aynı kadere 3. evrede yakalandı. Tanının 
bir yıl önce tesadüfen koyulduğuna dik-
kat çeken Cevheroğlu, “Kimse kaderini 
tesadüflere bırakmasın ve zamanında 
gerekli tetkikleri, taramaları yaptırsın” 
derken, Prof. Dr. Cem Terzi erken başlan-
gıçlı kolorektal kanserlerin küresel ola-
rak artış gösterdiğini söyledi. Terzi, 
“Maalesef genç erişkinler için alarm zil-
leri çalıyor. 2023’de yayınlanan bir araş-
tırmaya göre, 1995'te 10 kalın bağırsak 
kanserli hastanın biri 55 yaşın altında 
iken bugün tanı konulan her 5 hastadan 
biri bu yaşın altında. Kolonoskopi kolo-
rektal kanseri önleme ve erken teşhis 
için harika bir araç, ancak yeterince ya-
rarlanamıyoruz.” dedi. 

Anne ve ağabeyini kaybetti 
Mardin’de yaşayan Onur Cevheroğlu 

(26) annesini ve ağabeyini hayattan ko-
paran kalın bağırsak kanseri tanısının 
2023 Aralık’ta konulduğunu söyledi. Ka-
lın bağırsak kanserinin ailesinde ilk kez 
annesi Sadiye’de görüldüğünü, ardından 
aynı tanıyı ağabeyi Ferhat’ın aldığını be-
lirten Onur Cevheroğlu, şöyle konuştu: 
“Annemi 42, ağabeyimi 24 yaşındayken 
bu hastalıktan kaybettim. Annemi kay-
bettiğimde 2, ağabeyimi kaybettiğimde 
18 yaşımdaydım. Ağabeyime tanı koyul-
duktan sonra bana kolonoskopi yapıldı, 
temiz çıktı. Sonrasında başka bir tetkik 
yaptırmadım. 2023 Aralık’ta apandisit 
ameliyatı oldum, bu süreçte yaşadığım 
sıkıntılar üzerine kolonoskopi yapıldı ve 
kalın bağırsak kanseri tanısı aldım. Tesa-
düfen ortaya çıktı. 3. Evreymiş. Ocak 
2024’te İzmir’e Acıbadem Kent Hastane-
sine geldim. Prof. Dr. Cem Terzi ameliya-
tımı gerçekleştirdi, sonrasında memle-
kete döndüm. Ameliyat sonrasında Di-
yarbakır’da kemoterapi gördüm. 12 kür 

sonunda 3 ayda bir kontrole çağ-
rıldım. Kontrol için çekilen 
PET CT’de lenflerde nüks 
saptandı, geçen Aralık 
sonunda bir kez daha 
ameliyat masasına 
yattım. Şimdi iyiyim. 
Biri kız üç kardeşim 
var. Hepsine kolonos-
kopi yapıldı ve nor-
mal çıktı. Ancak bu 
kez tedbiri elden bı-
rakmayacağız ve gerek-
li kontrolleri zamanında 
yaptıracağız. Başıma ge-
lenlerden sonra kontrollerin 
ne kadar önemli olduğunu bir 
kez daha anladım. Arabalarımıza verdi-
ğimiz değeri kendimize vermiyor, araba-
ları kontrolden geçirtip kendimizi hiçe 
sayıyoruz. Oysa yılda bir yaptıracağım 
kontrolle bir şey kaybetmeyiz ama sağlı-
ğımızı, canımızı kazanırız.” 

Kalın bağırsak kanseri artık sade‐
ce yaşlılık hastalığı değil 

Öte yandan Acıbadem Kent Hastane-
si Genel Cerrahi Uzmanı Kolerektal Cer-
rah Prof. Dr. Cem Terzi, hastası Onur 
Cevheroğlu’nun kalın bağırsak kanseri-
nin genç erişkin olarak örnek vaka oldu-
ğunu söyledi. Cevheroğlu’nda tek şikaye-
tin karın ağrısı olduğunu, apandisit ame-
liyatından sonra geçmeyince yapılan ko-
lonoskopi ile tesadüfen kalın bağırsak 
tanısı koyulduğunu belirten Prof. Dr. Ter-
zi, şöyle devam etti: "Hastamızın duru-
mu şimdi iyi. İlk kez 18-19 yaşlarında 
yapılan tetkikte her şey normal çıkınca 
bir daha gerisini getirmemiş. Oysa gene-
tik olarak bir risk varsa, sağlıklı kişilerde 
5 yılda bir yapılan kolonoskopi, bu kişi-
lerde 2 yılda bir yapılmalı. Bu hastamı-
zın her iki yılda bir kontrol olması gere-
kiyordu. Bu vaka bize kolonoskopinin 
erken tanı için önemini ortaya koymaya 

yetiyor. Artık kalın bağır-
sak kanserini yalnızca 

yaşlı insanların 
hastalığı olarak 

görmememiz 
gereken bir 
noktadayız; 
genç erişkin-
ler için alarm 
zilleri çalıyor! 
Vaka sayıla-

rındaki artışla 
başa çıkmak 

için bu yeni du-
rumun; erken yaş-

ta ortaya çıkan kalın 
bağırsak kanseri neden-

lerinin anlaşılması gereklidir. 
Genç yaşta başlayan kalın bağırsak kan-
seri (kolorektal kanser) olarak da adlan-
dırılan erken başlangıçlı kolorektal kan-
ser 50 yaşın altındaki bireylerde teşhis 
edilen kalın bağırsak kanseri olarak ta-
nımlanır. Erken başlangıçlı kolorektal 
kanserler küresel olarak artış göster-
mektedir. Amerika Birleşik Devletle-
ri’nde (ABD) 2030 yılına kadar 20-49 
yaş arası bireylerde kansere bağlı ölüm-
lerin en önemli nedeninin kalın bağırsak 
kanserleri olacağı tahmin edilmektedir. 
Bu çok yeni ve korkutucu bir gelişme. Ül-
kemizde kanser istatistikleri istenilen 
düzeyde değil. Bu yüzden sıklıkla Batı 
kaynaklarından yararlanıyoruz. 2023 yı-
lında Amerikan Kanser Derneği tarafın-
dan yayınlanan bir araştırmaya göre, 
1995'te 10 kalın bağırsak kanserli hasta-
nın bir tanesi 55 yaşın altında iken bu-
gün tanı konulan hastaların beşte biri bu 
yaşın altındadır. Diğer endişe verici du-
rum ilerlemiş kanser vakalarındaki artış. 
Kolonoskopinin kanser öncesi lezyonları 
tespit edip ortadan kaldırabilen bir tara-
ma yöntemi olmasına rağmen erken 
evre tanıdan ziyade ilerlemiş vaka oranı 

artıyor. Oysa kolonoskopi kolorektal 
kanseri önleme ve erken teşhis için hari-
ka bir araçtır. Bundan yeterince yararla-
namıyoruz. Kalın bağırsak kanserinde 
erken tanı alan hastalarda bu hastalıktan 
tamamen kurtulma oranı gelişmiş ülke-
lerde yüzde 90'dır. Bu imkanı hastalara 
yeterince sunamıyoruz maalesef. “ 

Genç hastalarda görülen şikayet‐
ler 

Bir hastada makattan kanama ve 
açıklanamayan demir eksikliği gibi belir-
tiler varsa yaşından bağımsız olarak 
kanser olup olmadığının ciddi bir şekil-
de araştırılması gerektiğini söyleyen 
Prof. Dr. Cem Terzi sözlerini şöyle sür-
dürdü: “Hastaların yüzde 30’unda 
DNA’daki genetik hasar nesilden nesile 
geçer ve bunlar kalıtsal kalın bağırsak 
kanserleridir. Geri kalan yüzde 70 hasta-
da ise DNA’daki genetik hasar, örneğin 
hava kirliliği gibi çevresel faktörlerle 
olur. Genç hastalarda en sık görülen ko-
lorektal kanser belirtileri karın ağrısı, 
açıklanamayan kilo kaybı, dışkılama sık-
lığında, dışkı boyutunda veya görünü-
münde değişiklik ve makattan kanama-
dır. Makattan kanama, 50 yaş üstü yetiş-
kinlerde vakaların yüzde 26'sında, genç 
vakaların yüzde 46'sında görülür. Genç-
ler, gençliklerinden ötürü sağlıklı olduk-
larını varsayma eğilimindedir. Bu yüz-
den bazı belirtiler olsa da bunları ciddiye 
almazlar. Bir diğer sorun ise, bireylerin 
anüs veya dışkılama ile ilgili belirtileri 
dile getirmekten utanmalarıdır. Hekim-
lerin genç erişkinlerdeki belirtileri ciddi-
ye almaları gerekir. Genç bir hastaya sa-
dece basur (hemoroid) tedavisi verilme-
si ama birkaç ay sonra metastatik (yayıl-
mış) kolon kanserinin ortaya çıkması hiç 
istenilmeyen bir durum. Bu nedenle ya-
kınmaları olan bir hastada sadece dışkı-
da gizli kan testi değil, kolonoskopi de 
yapılmalıdır.” HABER MERKEZİ
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KAYSERİ'DE soğuk algınlığı şi-
kayeti için 'özel muayenehane' ve 
hemen yanında 'sağlık ürünleri' ya-
zan işletmeye götürülüp, burada 
serum takılıp, ilaç tedavisi uygula-
nan Hilal Nur Kırtepe (17), durumu 
ağırlaşınca Kayseri Şehir Hastane-
si'ne kaldırıldı. 4 günlük tedavi 
sonrası Kırtepe taburcu olurken, 
dedesi Mehmet Kırtepe'nin anlat-
tıkları şoke etti. 

Soğuk algınlığı şikayeti bulunan 
Hilal Nur Kırtepe, 16 Ocak'ta dede-
si tarafından Kocasinan ilçesindeki 
mahallerinde bulunan, üzerinde 
'özel muayenehane' ve hemen ya-
nında 'sağlık ürünleri' yazan iş ye-
rine başvurdu. Kırtepe'ye burada 
serum takıldı, ilaç tedavisi uygu-
landı. Tedavi sonrası evine gönde-
rilen Kırtepe, 1 gün sonra yine aynı 
yere başvurdu. Burada Kırtepe'ye 
yine ilaç tedavisi uygulandı. Kırte-
pe'nin durumu burada ağırlaştı, 
bunun üzerine ambulans çağrıldı. 
Kayseri Şehir Hastanesi'ne götürü-
len Kırtepe yoğun bakıma alındı. 

Kırtepe 4 günlük tedavisinin ar-
dından taburcu edilirken, dede 
Mehmet Kırtepe kendisini doktor 
olarak tanıtan fakat ambulans gö-
revlisine 'Doktor değilim' diyen 
H.U.'nun torununa serum takıp, ilaç 
vererek yanlış tedavi uyguladığını 
iddia etti. Şikayet sonrası H.U. ifa-
desi için polis merkezine götürül-
dü. H.U., emniyetteki ifadesinin ar-
dından serbest bırakıldı. 

'AMBULANS GÖREVLİSİNE 
DOKTOR OLMADIĞINI SÖYLEDİ' 

Mehmet Kırtepe, "Torunumu 
üşütme vakasıyla kliniğe götür-
düm. 16 Ocak akşamında serumu 
taktıktan sonra herhangi bir sorun 
olmadı. Ertesi gün çocuk iyileşme-
yince yeniden gittik. Saat 12.00'de 
serumu taktılar. Hemşirenin yanın-
daki kişi, 'Doktorum' dedi. Sonra 
kliniğe ambulans çağırdık. Bu kişi, 
ambulans görevlisine doktor olma-
dığını söyledi. Ambulans görevlisi, 
serumu yapanı dışarı çıkardı. Am-
bulansla aldık ve Kayseri Şehir 
Hastanesi'ne getirdik. Çocuğumu-
zun bazı tetkiklerini yaptılar. Orada 
yarım saat falan bekledik. Durumu 
iyi değildi. 'Siz ne yaptınız?' diye 
sordular. Biz de 'kliniğe götürdük' 
dedik. Doktor, 'çocuğa verilen ilaç-
ların ismini al' dedi. Tekrardan gi-
dip, ilaçların ismini aldım. Doktor-
lar, çocuğa ölümcül ilaç verildiğini, 
böyle bir kliniğe neden götürdüğü-
müzü söyledi. Sağlık Bakanlığı'nın 
vermiş olduğu ruhsata dayanarak 
gittik. Sonra bir haber geldi ve aci-
len yoğun bakıma alınacağını söy-
lediler. Çocuk kendinde değil, ta-
mamıyla gitti. Yoğun bakıma aldı-
lar. Bir gece yoğun bakımda kaldı. 
10 dakika falan gördük, çocuk ken-
dinde değildi. Sağlık Bakanlığı'nı 
aradım ve 'klinikte doktorum de-
yip, doktor olmayan bir kişi toru-
numa serum vererek, onun haya-
tıyla oynadı ve şu anda hayati tehli-
kesi var' dedim. 10 dakika sonra 
bana geri dönüp, 'gereğini yapaca-
ğız, çocuğun durumunu öğrenip 
size bilgi vereceğiz' dediler" dedi. 

'HAYATINI KAYBEDEBİLİRDİ' 
Mehmet Kırtepe, "Daha sonra 

polis merkezine gittim. İfademi 
verdim. Çocuğun kimliğini, dedesi 
olduğumu falan söyledim. Çocuğu, 
pazartesi günü servisten çıkardık. 
Şikayetçiyim. Sağlık Bakanlığı'nın 
bu duruma el atacağına inanıyo-
rum. Bunların cezalandırılmasını 
istiyorum. Benim çocuğum her an 
gidebilirdi. Hayatını kaybedebilirdi. 
Gitti, geldi. Dün gece şoka girdi ve 
bizi tanımadı. Çocuk kendinden 
geçtikten sonra bizi tanımıyor. 
Kendine gelince, 'bana ne oldu?' di-
yor. Nasıl bir ilaç verildiyse, inşal-
lah ortaya çıkacak" diye konuştu. 

İDDİALAR İLE İLGİLİ AÇIKLA‐
MA YAPMADI 

Diğer yandan H.U. iddialar ile ilgili 
açıklama yapmayacağını söylerken, 
Mehmet Kırtepe'nin şikayeti sonrası İl 
Sağlık Müdürlüğü'nün olay ile ilgili so-
ruşturma başlattığı ve muayenehaneyi 
mühürlediği bildirildi. Soruşturma bi-
tene kadar muayenehanenin mühürlü 
kalacağı öğrenildi. HABER MERKEZİ

17 yaşındaki  
Hilal'e ölümcül 

ilaç iddiası!  
Dedenin  

anlattıkları  
şoke etti Menajer Ayşe Barım hakkında 

sosyal medyadaki iddialara 
yönelik yürütülen soruşturma 

kapsamında oyuncu Nedim 
Saban, tanık sıfatıyla savcılığa 

ifade verdi. 

Menajer Ayşe Barım soruşturmasında 
oyuncu Nedim Saban ifade verdi 

Çağırdığı adamı 3 erkek arkadaşıyla gasbetti, o anlar güvenlik kamerasına yansıdı 
ISPARTA'DA meydana gelen 

gasp ve hırsızlık olayında 4 şüpheli 
tutuklandı. Olay anı ise çevredeki 
bir iş yerinin güvenlik kamerasına 
anbean yansıdı. Olay, geçtiğimiz 
günlerde saat 04.00 sıralarında Is-
parta'nın 6 Mart Caddesi Binbir So-
kak girişinde meydana geldi. Edini-
len bilgiye göre, 45 yaşındaki Habib 
T., daha önce tanıdığı Merve D. ve 
beraberindeki 3 erkek şahıs tara-
fından gasbedildiğini belirterek ka-
rakola başvurdu. Habib T. emniyet-
teki ifadesinde, Merve D.'nin kendi-
sini Koçcam Kavşağı'na çağırdığını, 
burada kırmızı renkli bir araçtan 
inen Merve D.'nin havaya ateş etti-
ğini ve aracın içinden bir diğer şah-
sın da pompalı tüfekle ateş ettiğini 
söyledi. Olay sonrası şüpheliler ka-
çarken, şikâyetçi olan mağdur Ha-
bib T.'nin ifadesi doğrultusunda so-
ruşturma başlatıldı. 

4 şüpheli tespit edilerek ya‐

kalandı 
Polis, yapılan incelemeler sonu-

cu; Merve D. (24), Ahmet Y. (31), 
Arif T. (24) ve Can T. (34) isimli 
şüphelilerin kimliklerini tespit etti. 
Şüpheliler hakkında yapılan ope-
rasyon sonucunda 4 şüpheli de ya-
kalanarak gözaltına alındı. Şüpheli-
lerin evlerinde ve araçlarında yapı-
lan aramalarda, olay esnasında kul-
lanılan kurusıkı tabanca, pompalı 
tüfek ve ayrıca uyuşturucu madde 
ele geçirildi. 

Tutuklanarak cezaevine gön‐
derildiler 

4 şüpheli, Cumhuriyet Savcılığı-
nın talimatıyla tutuklanarak adli iş-
lemleri yapılmak üzere cezaevine 
gönderilirken, olay anı çevredeki 
bir iş yerinin güvenlik kameraları-
na yansıdı. Görüntülerde ise kırmı-
zı bir araçtan inen 4 şahsın gasp 
yaptığı anlar yer aldı. HABER 
MERKEZİ

Bayrampaşa'da 
parkta intihar

İSTANBUL Bayrampaşa'da bir 
kişi, parkta silahla kendini vura-
rak intihar etti. Şahsın sanal ku-
marda para kaybetmesi nedeniy-
le intihar ettiği iddia edildi. 

Olay, saat 10.00 sıralarında 
Bayrampaşa Orta Mahalle'deki 
Fatih Parkı'nda meydana geldi. 
Edinilen bilgiye göre, İ.D. (30) ya-
nındaki silahla parkta kendini 
vurdu. Genç adamın cansız bede-
nini gören temizlik işçileri, polise 
ihbarda bulundu. Olay yerine ge-
len polis ekipleri, yaptıkları ince-
lemede şahsın hayatını kaybetti-
ğini tespit etti. Olay yerine gelen 
şahsın arkadaşlarının polise 
İ.D.'nin annesinin kanser hastası 
olduğunu, babasının bir süre 
önce gönderdiği para ile sanal 
kumar oynayıp kaybettiğini söy-
lediği öğrenildi. İ.D.'nin cansız 
bedeni, yapılacak incelemeler 
sonrası Adli Tıp Kurumu morgu-
na kaldırılacak. Ekiplerin olay ye-
rindeki incelemeleri devam edi-
yor. HABER MERKEZİ

VAN’DA terör örgütü PKK ta-
rafından çocukları dağa kaçırılan 
aileler, 95’inci haftada da eylem-
lerini sürdürüyor. Eyleme kızı 
Şeyma için katılan Nazlı Sancar, 
"Kendi çocuklarını Avrupa'ya 
gönderip yedi dil öğreniyorlar. Bi-
zim fakir fukaraların çocuklarını 
ise dağlarda, mağaralarda fare 
gibi çürütüyorlar, ölüme gönderi-
yorlar" dedi. 

Evlatları terör örgütü PKK ta-
rafından farklı tarihlerde dağa ka-
çırılan 35 aile, ellerindeki döviz-
lerle DEM Parti İl Başkanlığının 
önüne kadar yürüdü. DEM Parti 
ve PKK aleyhine slogan atan aile-
ler, tek amaçlarının çocuklarına 
kavuşmak olduğunu belirtti. Eyle-
me kızı Şeyma için katılan Nazlı 
Sancar, 2012 yılında kızının daha 
13 yaşındayken eli kolu bağlana-
rak kaçırıldığını ifade ederek, 
“Benim ciğerparemi benim elim-
den kopardılar, götürdüler, HDP 
götürdü, PKK’ya verdi. Altı yıldır 
ben bu katil kapısındayım. Ben 
hakkım olan sadece Şeyma’mı is-
tiyorum, ciğerparemi istiyorum. 
HDP'den, PKK’dan hiçbir şey iste-
memişiz. Sadece doğurduğumuz 
evlatlarımızı istiyoruz” dedi. 

HDP milletvekillerinin çocuk-
larının dağda olmadığına dikkat 
çeken Sancar, “Kendi çocuklarını 

niye dağa göndermiyorlar? Kendi 
çocuklarını niye dağlarda, mağa-
ralarda öldürmek için göndermi-
yorlar? Bize diyorlar ‘Kürt hakkı-
nı savunuyoruz’, bu Kürt hakkını 
savunmak değil. Ben bir Kürt ola-
rak yıllardır bu katil kapısında-
yım. Niye gelip bana bir açıklama 
yapmıyorlar? Gelip bir açıklama 
yapsınlar. Suçlu olduğu için, katil 
olduğu için, bebek katili olduğu 
için gelip bir açıklama yapmıyor-
lar. Kendi çocuklarını Avrupa'ya 
gönderip yedi dil öğreniyorlar. Bi-
zim fakir fukaraların çocuklarını 
ise dağlarda, mağaralarda fare 
gibi çürütüyorlar, ölüme gönderi-
yorlar. Bizim çocuklarımızın kale-
mini kırıp, yerine silah verdiler. 

Kendi çocuklarını bizim çocukla-
rımızın kanıyla okutuyorlar. Bizim 
çocuklarımızın kanıyla uçak bile-
tini kesiyorlar. Ama Allah'ın izniy-
le, devletimizin gücüyle hepimiz 
de evlatlarımıza kavuşacağız. 
Devletimiz, çocuklarımız için çok 
büyük bir mücadele veriyor. Biz 
hakkımız olan evlatlarımızı 
PKK'ya, DEM Parti'ye bırakmaya-
cağız” ifadelerini kullandı. Oğlu 
Hamza Salim için eyleme Hakkâ-
ri’den katıldığını belirten Zümrüt 
Salim ise “Ben oğlumu istiyorum, 
benim çocuğumu versinler. Artık 
yeter. Oğlum Hamza eğer beni gö-
rürsen, duyarsan dön gel. Artık 
ben bu acıya dayanamıyorum” 
diye konuştu. HABER MERKEZİ

SAVCILIK ifadesinin ardından basın mensup-
larının sorularını yanıtlayan Saban, “O konuya 
ilişkin de sorular soruldu ama bu konuda duyar-
lı olduğum için, tiyatro konusunda duyarlı oldu-
ğum için çok tweet attım, sadece bu olayla ilgili 
değil ve konu sadece Ayşe Barım değil, bu sektö-
rün sorunu diye düşünüyorum” dedi. 

İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığı tarafından 
Serenay Sarıkaya gibi bazı sanatçıların menajer-
liğini yapan Ayşe Barım hakkında sosyal medya 
platformlarındaki paylaşım ve haberlerdeki id-
dialar ihbar kabul edilerek maddi gerçeğin orta-
ya çıkartılması için re’sen soruşturma başlatıl-
mıştı. Soruşturmanın ’çalışma hürriyetinin ihlali’ 
ve ’şantaj’ gibi iddialara ilişkin olduğu öğrenilir-
ken, Barım hakkında yurt dışına çıkış yasağı şek-
linde adli kontrol tedbiri de uygulanmıştı. Geçti-
ğimiz günlerde tanık sıfatıyla ifade veren Sere-
nay Sarıkaya’nın ardından Deniz Işın da ’mağdur’ 
sıfatıyla ifade vermek üzere Çağlayan’da bulunan 
İstanbul Adalet Sarayı’na gelmiş, burada yaklaşık 
30 dakika ifade veren Işın, daha sonra basın 
mensuplarının sorularını cevaplandırmadan ad-
liyeden ayrılmıştı. HABER MERKEZİ

Anne Nazlı Sancar: “Çocuklarını,  
çocuklarımızın kanıyla okutuyorlar” 
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Blockchain & Yapay Zeka Akademi Kurucu-su Devrim Danyal, ChatGPT gibi yapay zeka araçla-rının arama motoru olarak kullanılmaya başlama-sının Google'a etkilerini, AA Analiz için kalemealdı.***Daha dün gibi hatırlıyorum ancak Google'ın ku-ruluşundan bu yana 27 sene geçmiş. Google,1998'de arama motoru olarak hayata geçtiğindenbu yana dünyanın en değerli ve etkili teknoloji şir-ketlerinden biri haline geldi. Google bu süreçte sa-dece arama motoru olarak kalmadı, aynı zamandaherkesin aklına gelen ilk internet ve mobil uygula-malarının sağlayıcısı da oldu.Bugün dijital dünyada bilgiye erişim hızı ve ka-litesi hayati önem taşıyor. Son yıllarda, yapay zekateknolojilerindeki ilerlemeler, kullanıcı alışkanlık-larındaki değişimler ve yeni rakiplerin ortaya çık-masıyla birlikte, "Google’ın arama motoru tahtısallanıyor mu?" sorusu giderek daha fazla günde-me gelmeye başladı. Bu analizde, bu soruya yanıtararken konuyu farklı açılardan da ayrıntılı bir şe-kilde ele alalım istiyorum.
yapay zeka uygulamaları 
tercih ediliyorGoogle, arama motorları dünyasında yüzde90'ı aşan pazar payıyla lider konumunda. Şirketinalgoritmaları, dünya çapında milyarlarca kullanıcı-ya günlük olarak en uygun ve doğru bilgiyi sunma-yı hedefliyor. Bu amaç şirketin ana gelir kaynağıolan reklam gelirlerinin büyük bir kısmını sağladı-ğı için kendi ekosisteminin de temel taşı olarak ko-numlanıyor.Teknoloji dünyasında kalıcı olmak sürekli yeni-lik ve adaptasyon gerektirirken Apple’ın Siri’si,Amazon’un Alexa’sı ve Microsoft’un Bing’i gibi ra-kipler yıllarca Google’a meydan okumaya çalıştı.Ancak Google, bu yarışta çoğu zaman önde kalma-yı başardı. Günümüzde ise artık 2000'lerin başın-da olduğumuzdan çok daha işlemci gücüne ve ve-riye sahibiz. Bu noktada, yapay zeka destekli yeninesil teknolojilerin ve özellikle dil modellerinin or-taya çıkışıyla birlikte Google'ın bu konudaki liderli-ğinin ne kadar süreceği sorgulanmaya başlandı.Yeni teknolojilerden yapay zekanın gelişimi so-nucu ortaya çıkan ChatGPT, Gemini, Copilot ve di-ğerlerden oluşan yeni bir rakip kümesi gündemeyerleşmeye ve klasik arama motorları kurgusun-dan çok daha ilgi çekici ve verimli bir hale gelmeyebaşladı. Son dönemde, OpenAI tarafından geliştiri-len ChatGPT ve Google’ın kendi yapay zeka dil mo-deli Gemini, bilgiye erişim yöntemlerimizi köktendeğiştirme potansiyeline sahip oldu.ChatGPT ve benzeri uygulamalar, kullanıcılarayalnızca cevaplar değil kapsamlı analizler, önerilerve kişiselleştirilmiş çözümler sunarak bilgiye eri-

şimde yeni bir boyut kazandırmaya başladı. Günü-müzde insanlar geleneksel arama motorlarındabirçok kaynağı taramak yerine yapay zeka tabanlısohbet botlarıyla direkt olarak spesifik sorularınıyanıtlatmayı tercih ediyor. Kullanıcılarına karma-şık sorulara doğrudan, detaylı ve kullanılabilir ya-nıtlar alabildiği bir deneyim sunan ChatGPT, gele-neksel arama motorlarının sağladığı birden fazlakaynağa yönlendirme modelini baypas ediyor. Buda kullanıcılar için daha verimli bir deneyim anla-mına geliyor.Google Gemini ile bu yeni teknolojiye ayak uy-durmaya çalışsa da henüz ChatGPT kadar genişkitlelere ulaşamadı. Google’ın bir inovasyon çık-mazında olup olmadığı ya da liderliği bu dönemdedaha popüler olan ChatGPT'ye kaptırıp kaptırma-dığı da soru işareti olarak karşımıza çıkıyor. Diğerrakiplerden Microsoft Bing’in yapay zeka atılımıCopilot destekli yeniden güçlendirilmiş versiyonuve hatta TikTok gibi sosyal medya platformlarınınbilgi kaynağı olarak tercih edilmeye başlanması,Google için çok yönlü tehditler oluşturabiliyor.Özünde baktığımızda, bu teknolojilerin ortak nok-taları kullanıcıya daha kişiselleştirilmiş, hızlı vedoğrudan yanıtlar sunabilmeleridir.Google’ın geleneksel "arama ve tıklama" mode-li bu yeni paradigmayla uyumlu olmayabilir. Belkide ana fark burada yatıyor zira yapay zeka tabanlıuygulamaların yaygın olarak tercih edilmesinin te-mel sebeplerini incelediğimizde karşımıza bazıunsurlar çıkıyor. Bu uygulamaların bilgiye hızlı vederinlemesine erişim sağlayarak karmaşık sorun-lara bile çözüm üretebiliyor olması, bireysel tercih-lere uygun cevaplar üretmesi, kullanıcı deneyiminidaha keyifli hale getirmesi öne çıkan başlıklar ara-sında. Ayrıca, Google’da bir sorunun yanıtına ulaş-mak için çok sayıda web sitesini incelemek gere-kirken yapay zekanın direkt olarak sınıflandırılmışbilgiler sunması da insanların yapay zeka uygula-malarını tercih etmelerini sağlıyor.
tercihler nesilden nesle 
farklılık gösteriyorGoogle, hala şüphesiz en büyük arama motoruolsa da farklı yaş gruplarında kullanım oranları de-ğişiyor ve ne yazık ki nesil döngülerinde eski dina-mizmini korumakta zorlandığını görmek zor değil.''Baby Boomers'' olarak adlandırılan 1946 ila1964 doğumlu nesil Google'ın en sadık kullanıcıla-rı arasında. Belki de bu nesil yapay zekayla tanışıponun inovasyonunu henüz keşfedemediğinden Go-ogle hala onlar için birinci derecede bilgi kaynağıolmaya devam ediyor.Milenyum veya Y kuşağı olarak adlandırılan1981-1996 yıllarında doğanlar, hem Google’ı hemde yapay zeka sistemlerini aktif olarak kullanıyor.Ancak teknolojiye çabuk adapte olmaları nedeniylegelecekte yapay zeka uygulamalarına daha fazla

yönelebilecekleri öngörülüyor. Z kuşağı olarak ad-landırılan 1997-2012 doğumlu nesil ise teknolojiyehakim ve bilgiye hızlı erişim konusunda çok dahatalepkar. Bu durum, Z kuşağının Google yerine sos-yal medya platformlarında ve yapay zeka sistemle-rinde bilgi arayışına girmeyi moda olarak görmesi-ne sebep oluyor. Son kuşak olan 2012 sonrası do-ğanlar ise gözlerini açtıkları dönemden bu yanageçmişi çok fazla bilmedikleri ve deşmedikleri için"Hayatta tamamen yapay zeka moduyla var oluyor-lar" desek sanırım yanlış olmaz. Özetle bu farklılık-lar, Google’ın uzun vadede daha yenilikçi teknoloji-lere ayak uydurması gerektiğini gösteriyor.
google liderliğini korumak 
için neler yapıyor?Google, liderliğini kaybetme riskini bertaraf et-mek için birçok strateji geliştiriyor. Bu stratejileryeterli olup olmayacağını hep birlikte göreceğiz.Google'a yönelik başlıca eleştirilere baktığımızdaözellikle öncelikli olarak sponsorlu içeriklerin su-nulması kullanıcıların kaliteli bilgiye erişimini zor-laştırabiliyor. Google'da araştırma yaparken bir so-ruya doğrudan cevap vermek yerine onlarca websitesi önerilmesi, yapay zeka uygulamalarıyla kar-şılaştırıldığında hantal bir yöntem gibi algılanıyor.Google, sorulara kullanıcı alışkanlıklarına göreöneriler sunsa da yapay zekanın sunduğu bireyselcevaplarla kıyaslandığında özellikle kişiselleştirmedeneyiminde geride kalıyor.Google’ın mevcut altyapısı, yapay zeka teknolo-jilerinin geliştirilmesi sürecinde kendisi için elbet-te büyük bir avantaja sahip. YouTube gibi plat-formlar, bilgiye erişimde alternatif yollar sunarakGoogle ekosistemini güçlendirebilir. Şirketin Gemi-ni ve benzeri projelerle yenilikçi çözümler geliştir-me potansiyeli de elinde tuttuğu oldukça yüksekbir değer.Risklerin en başında ise şirketin reklam gelirle-ri geliyor. Google'ın reklam gelirlerinin azalması te-mel kaynağını tehlikeye atabilir. Yapay zeka des-tekli rakiplerin daha hızlı, doğrudan ve kişiselleşti-rilmiş hizmetler sunması şirketi köşeye sıkıştıranunsurlardan bir diğeri. Google’ın bu sorunlara ya-nıt olarak yapay zeka sohbet robotu Bard'ı piyasa-ya sürmesi rekabeti kızıştırsa da hala yapay zeka-nın sunduğu esneklik ve yarışabilirlik seviyesiniyakalayamadığı söylenebilir.Doğru bilgiye ulaştırma ihtiyacı bütün bu teh-dit unsurlarının karşısında değinilmesi gereken vebelki de güvenilirliğin en önemli unsurlarındanbiri olarak karşımıza çıkıyor. Bu açıdan baktığımız-da Google arama sonuçlarının güvenilirliğindenşüphe etmezken yapay zeka firmalarının kendile-rinin de kabul ettiği ve hatta bilgi giriş alanlarınınaltında uyarı olarak düştükleri "yanılabilir" ya da"bilgilerin doğruluğu teyide muhtaçtır" ibarelerişu an için pek umursanmasa da bir süre sonra bu

şekilde devam etmesi illa bir noktada sıkıntı yara-tacaktır.Bu duruma örnek vermek gerekirse ABD'deTesla'nın elektrikli kamyoneti Cybertruck'ın patla-tılması olayı, yapay zekanın özellikle kriz anlarındayanlış yönlendirmelere sebep olabileceği tartışma-sını gündeme getirdi. Bu olay, doğru bilgiye erişimve bu bilginin hızlı bir şekilde yayılması konusundaönemli dersler barındırıyor. Yapay zekanın önyar-gılı veya hatalı veri setlerinden beslenmesi yanlışbilgiler yaymasına neden olabiliyor. Aynı zamandakriz anlarında bilgi kirliliğine neden olan yapayzeka yönlendirmeleri toplumsal kaos yaratma po-tansiyeline de sahip. Bu noktada, güvenlik tehditle-ri içerisinde ve Cybertruck olayı gibi örneklerde in-sanların tehlikeli kararlara yönlendirilmesi gibi se-naryolar gerçekçi bir endişe haline geliyor.Ancak yapay zekanın avantajları da unutulma-malı, aradaki bu ince çizgi "doğruluk payı" oranımutlak doğru seviyesine giden bir yol haritası ola-rak değerlendirilmelidir. Yapay zeka doğru kullanıl-dığında bilgiye erişim hızı ve etkinliği çok daha yük-sek seviyelere ulaşabilir. Ancak bu noktada etik ku-ralların çok net bir şekilde belirlenmesi gereklidir.
google'ın tahtı sarsılıyor mu?Google, bilgiye erişimde hala çok güçlü bir plat-form olsa da yapay zeka uygulamalarının çıkışıylabirlikte karşılaştığı rekabet gün geçtikçe sertleşi-yor. Özellikle Z kuşağı ve milenyum nesilleri ara-sında yapay zekaya olan talep, Google’ı yenilikçiadımlar atmaya zorluyor. Google, kendini bu yeniteknoloji trendlerine adapte edemezse ya da ken-disi etse bile bunu kullanıcılarına sunamaz, ulaştı-ramaz, inandıramazsa tahtını kaybetme riskiylekarşı karşıya kalabilir. Bu noktada, Google’ın Gemi-ni gibi yapay zeka projelerine yatırım yapmasıumut verici. Bu noktada, Google'ın kullanıcı dene-yimini önceliklendiren ve yapay zekayla aramamotoru teknolojilerini birleştiren yeni bir yakla-şım çizmesi hayati önem taşıyor.Google’ın yenilik yapma kapasitesi, senelerintecrübesi ve teknolojik altyapısı şirketin bu mey-dan okumaları aşması için büyük bir potansiyel ta-şıdığını da gösteriyor. Google arama motorununbelki geleneksel anlamda çok uzun bir ömrü olma-yabilir. Ancak yeni bir Google’ın şekillenme ihtima-li bir o kadar heyecan verici ve kaçınılmazdır.Son olarak klasik arama motoru sürecinde Go-ogle'ın en büyük rakiplerinden olan Yandex'in sonreklamlarında yer alan "Aradığını Bulma Motoru"sloganı, insanlığın aramaktan daha çok bulmak is-tediğini önüne getirme dönemine geçiyor olabiliriz.

[Devrim Danyal, Blockchain & Yapay Zeka
akademi kurucusu ve Gelecek Teknolojileri
Eğitmenidir.]

Kullanıcılarına karmaşık sorulara doğrudan, detaylı ve kullanılabilir yanıtlar 
alabildiği bir deneyim sunan ChatGPT, geleneksel arama motorlarının sağladığı 

birden fazla kaynağa yönlendirme modelini baypas ediyor

Google arama motorunun
ömrü tükeniyor mu?
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40 bin nüfusa sahip Tosya ilçesi 
günlük 12 bin kapı üretimiyle adın-
dan söz ettiriyor. Hammadde ve 
kolay ulaşım imkanına sahip ilçede 
üretilen kalitesi ve dayanıklılığı ile 
dikkat çeken kapılar 15 farklı ülke-
nin yanı sıra iç piyasada da rağbet 
görüyor, Türkiye ihtiyacının yüzde 
40'ını karşılıyor. İlçede 1966'da ku-
rulan ve 301 üyesi bulunan Tosya 
Marangozlar ve Bıçkıcılar Esnaf ve 
Sanatkarlar Odası ile Organize Sa-
nayi Bölgesi'nde de kapı üretimi 
yapan çok sayıda firma yer alıyor. 

“Tosya'da kapının dışında 
pek çok mobilya türü üretimi ya‐
pılıyor” 

Tosya Marangozlar ve Bıçkıcılar 
Esnaf ve Sanatkarlar Odası Başkanı 
Salim Karabıyıkoğlu, marangozluk 
ve ahşap işleme sektöründe ilçede 
450 iş yerinin bulunduğunu belir-

terek, “2024 yılı verilerine göre, 
Tosya'da üretilen günlük kapı sayı-
sı 12 bin adedi buldu. Organize Sa-
nayi Bölgesindeki fabrikalar ile 
Marangozlar Odası'na bağlı esnaf-
lar, bu üretim kapasitesini sağlıyor. 
Talebe bağlı olarak üretim kapasi-
tesini arttırabiliyoruz” dedi. 

"Tosya kapıları, Türkiye ge‐
nelinde inşaat projelerinin vaz‐
geçilmezi haline geldi" 

Türkiye'deki kapı ihtiyacının 
yüzde 40'ının Tosya ilçesinden kar-
şılandığına işaret eden Karabıyı-
koğlu, “Tosya kapıları, dayanıklılığı 
ve kalitesiyle sektörde fark oluştu-
ruyor. İlçenin kaliteli kereste ve 
MDF üretimi konusundaki avantajı, 
kapıların hızlı ve ekonomik bir şe-
kilde üretilmesini sağlıyor. Ham-
maddeye yakınlığımız ve ustalık 
becerimiz sayesinde Tosya kapıları, 

Türkiye genelinde inşaat projeleri-
nin vazgeçilmezi haline geldi. Tos-
ya'da sadece kapı değil, aynı za-
manda mobilya ve dekorasyon 
ürünleri de üretiyoruz. Mutfak do-
lapları, piknik masaları, kamelya-
lar, şezlonglar gibi pek çok ürün, il-
çedeki işletmeler tarafından büyük 
bir titizlikle hazırlanıyor. Özellikle 
ahşap oymacılığı ve restorasyon 
alanlarında uzmanlaşmış olan Tos-
ya esnafı, Türkiye genelinde sayısız 
projede yer alıyor” diye konuştu. 

“Türkiye'nin her yerine kapı 
gönderiyoruz” 

1974 yılında itibaren Tosya'da 
kapı üretimi yaptıklarını ve mesle-
ği babasından öğrendiğini söyleyen 
marangoz ustası Recep Ünsal ise 
“Dükkanımızda kapılarımızı üret-
meye devam ediyoruz. Türkiye'nin 
her yerine kapı gönderiyoruz. Şu 

anda iş yerimizdeki kapıların bir 
kısmını Hatay'a göndereceğiz. İs-
tanbul ve Yalova illerine de kapı 
göndereceğiz. Oralardan da sipariş 
aldık. Türkiye'nin her yerine kapı 
gönderiyoruz. Yılbaşında da Nahci-
van'a kapı gönderdik. Müsteşarlı-
ğın işlerini yaptık. Deniz Kuvvetleri 
Komutanlığının işlerini yapıyoruz, 
TOKİ'nin işlerini yapıyoruz. Dükka-
nımız ufak olabilir ama büyük sipa-
riş aldığımızda ilçemizdeki bütün 
dükkanlar birbirlerine imece usulü 
yardımda bulunurlar. İş yerlerimiz 
ufak gibi görünebilir ama bu dük-
kanların hepsi birer fabrikadır. 
Hızlı kapı çıkartabiliyoruz, bu yüz-
den de rekabet gücümüz artıyor. 
Sağlam ve dayanıklı kapılar üreti-
yoruz. İşlerimiz iyi Allah'a şükür, 
çalışıyoruz” dedi.  

HABER MERKEZİ

MALATYA Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Oğuzhan Ata Sadıkoğlu, 6 Şubat asrın fe-
laketinin üzerinden geçen 2 yılda yapılan çalışmalardan 
ve sunulan desteklerden dolayı teşekkür etti. Sadıkoğlu, 
“Şehrimiz ekonomik ve sosyal hayat açısından tarifi zor 
yaralar aldı. Bu yaranın sarılması için bugüne kadar atı-
lan adımları görmezden gelemeyiz. Ancak daha hızlı to-
parlanma için daha kapsayıcı desteklere ihtiyacımız var” 
dedi. Malatya Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Oğuzhan Ata Sadıkoğlu, depremden bü-
yük yaralar almış Malatya’nın yeniden ayağa kalkma sü-
recinde verilen desteklerin artarak devam etmesini vur-
gulayarak, “6 Şubat felaketinin üzerinden720 gün geçti, 
ikinci yıl dönümüne sayılı günler kaldı. Geride kalan 2 
yılda şehrimiz gerek ekonomik, gerekse sosyal hayat açı-
sından önemli ölçüde toparlandı. Cumhurbaşkanımız 
Recep Tayyip Erdoğan’ın başkanlığında ve bakanlarımı-
zın da gayretiyle ciddi çalışmalar yürütülüyor. Görmez-
den gelemeyiz. Ancak daha hızlı toparlanma için daha 
kapsayıcı desteklere ihtiyacımız var” ifadelerini kullandı. 
“Ekonomik anlamda ülkece yaşadığımız sorunlarla bir-
likte, deprem etkilerinin yükünü de üstlenen esnaf, tüc-
car ve sanayiciler olarak can suyuna ihtiyacımız var” di-
yen Başkan Sadıkoğlu, faizsiz ve uzun vadeli kredi des-
tekleri beklediklerini kaydetti. 

Talepler Cumhurbaşkanına sunulacak 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın Malat-

ya’ya gelip gitmesinden sonra toparlanmanın daha da 
hızlanacağına inandıklarını belirten Başkan Sadıkoğlu, 
TSO üyelerinin karşılaştığı sorunların ve çözüm önerile-
rinin yer aldığı kapsamlı bir dosya sunacaklarını da söz-
lerine ekledi. 

Sunulacak dosyada ana gündemin mücbir sebep 
hali olacağını ifade eden Başkan Sadıkoğlu, “Malatya, 
Adıyaman, Hatay ve Kahramanmaraş ile Gaziantep'in İs-
lahiye ve Nurdağı ilçelerindeki mükelleflere yönelik uy-
gulanan mücbir sebep hali 30 Kasım 2024 tarihinde 
sona ermişti. 2022 yılı sonu itibarıyla cirosu 2,5 milyon 
liranın altında olan firmalar için mücbir sebep süresi 31 
Mayıs'a kadar uzatıldı. Şehrimizdeki bütün işletmeler 
depremden doğrudan veya dolaylı yoldan etkilendi. Kü-
çük ve orta ölçekli firmalarımız ciddi iş daralması yaşı-
yor. Büyük ölçekli firmalarımız ise nitelikli personellerini 
kaybetti, bu nedenle ciddi üretim düşüklüğü yaşamakta. 
O nedenle şehirlerimiz toparlanıp, işyerlerimiz tama-
men teslim edilinceye kadar mücbir sebep süresinin 
tüm işletmeleri kapsayacak şekilde uzatılması talebimizi 
Cumhurbaşkanımıza ileteceğiz” şeklinde konuştu.  

HABER MERKEZİ

VODAFONE, sabit internet şebeke-
sinde geliştirdiği dijitalleşme adımla-
rıyla müşteri deneyimini daha akıllı ve 
güvenilir hale getirdiğini duyurdu. Şir-
ket uçtan uca dijitalleştirilmiş yapay 
zekâ destekli uygulamalarıyla müşte-
rilerinin yaşayabileceği merkezi altya-
pı problemlerini en kısa sürede çözü-
me kavuşturuyor. 

Türkiye’nin dijitalleşmesine lider-
lik etme vizyonuyla faaliyet gösteren 
Vodafone, tüm müşterileri için operas-
yon stratejilerini yeni nesil teknoloji-
leri kullanarak geliştirmeye devam 
ediyor. Yapılan açıklama göre şirket, 
hata payının minimize edildiği uçtan 
uca otomasyon süreçleriyle servis ve-
rimliliğini artırırken, müşterilerin kul-
landığı internet servislerinde oluşabi-
lecek merkezi altyapı problemlerini 
dijitalleştirilmiş yapay zekâ destekli 
uygulamalarla çözümlüyor. 

Konu hakkında değerlendirmede 
bulunan Vodafone Türkiye İcra Kurulu 
Başkan Yardımcısı Yago Lopez, şunları 
söyledi: “Bireysel ve kurumsal sabit 
internet müşterilerimize hizmet veren 
ana şebeke noktalarında oluşabilecek 
anomali durumlarında, servis kalitesi 
ve devamlılığını esas alarak kendi 
kendini iyileştirebilen, yapay zekâ 
destekli otomatik aksiyonlar almaya 

başladık. Bu sayede problemleri hızlı 
şekilde yakalayarak merkezi şebeke 
gibi kritik ve etki alanı geniş noktalar-
da, servis ve zaman kaybı ile insan ha-
tasına ait dezavantajları ortadan kal-
dırıyoruz. Dijitalleşme vizyonumuzla 
müşteri deneyimini iyileştirmek için 
yenilikçi çözümler uygulamaya devam 
edeceğiz” dedi. 

Ana şebeke operasyonlarında 
yüksek sürdürülebilirlik ve sadelik 

Açıklamaya göre şirket, operasyo-

nel mükemmeliyetçilik bakış açısı ile 
sabit internet müşterilerinin şebeke 
deneyimini dijitalleşme ve yapay zekâ 
uygulamalarıyla en iyi seviyede tut-
maya devam ediyor. Dijitalleşmiş 'Bağ-
lantı Temizliği' ve 'İnternet Kapasite 
Artışı' uygulamalarıyla 700 binden 
fazla müşterinin servis müdahale hız-
larında yüzde 95’e kadar iyileşme sağ-
landı. Bu sayede, müşteriler daha so-
run yaşamadan gerekli önlemler hızlı 
bir şekilde alınmış oluyor. Aylık ortala-

ma 330 farklı senaryo için müşteri 
içerik analizlerinde yüzde 95 iyileşme 
ve 9 saatin üstünde verimlilik sağla-
yan müşteri operasyon uygulamaları 
geliştirildi. Bu sayede, müşteri veri 
analiz talepleri daha hızlı sağlanabili-
yor. İnternet çıkış noktalarında binler-
ce kurumsal müşteriye otomatik 'Ser-
vis Yönlendirme ve Kurtarma' uygula-
maları ile yüzde 97’nin üzerinde ve-
rimlilik ve proaktif servis iyileştirme 
sağlanıyor. Bu sayede, şebeke anoma-
lilerinde bile en iyi müşteri deneyimi 
sunuluyor. 

Hızlı ve hata payı sıfıra yakın ak‐
siyon 

Şirketin global tecrübesiyle yaptığı 
yeni dijital geliştirmeler, Vodafone 
Türkiye müşterilerine veri iletişim 
servisi sağlayan 55 ana şebeke ve 15 
internet erişim noktasında toplam 1,5 
milyon sabit bireysel, kurumsal ve 
toptan satış internet servisi üzerinde 
çalışıyor. Anomali anında, anlık veri 
analizi ve servis tipine göre önceden 
tasarlanmış çözümler devreye girerek, 
akıllı algoritmalarla hızlı ve hata payı 
sıfıra yakın şekilde aksiyon alınıyor. 
Bu sayede, müşteri servis iyileştirmesi 
ve izleme-düzeltme süreçlerinin oto-
matik uygulanması ile operasyonel ve-
rimlilik artıyor. HABER MERKEZİ

Sadıkoğlu: “Daha hızlı 
toparlanma için daha 
kapsayıcı desteklere 

ihtiyacımız var” 

SAMSUN'DA 2024 yılında tüketici ha-
kem heyetlerine 13 bin 399 başvuru yapı-
lırken, en çok şikayet “ayakkabı” sektörün-
den geldi. 

Samsun'da 2024 yılında önceki yıldan 
devir edenlerle birlikte 13 bin 781 adet 
uyuşmazlık tüketici hakem heyetlerince ka-
rara bağlandı. Yapılan başvuruların parasal 
değeri ise 113 milyon 416 bin 496,38 TL 
oldu. 2024 yılı hizmet ve ürün bazında de-
ğerlendirildiğinde tüketiciler tarafından en 
çok “ayakkabı”ya ilişkin konularda başvuru 
yapıldı. 

Ayakkabıya 2 bin 781 başvuru 
Samsun Ticaret İl Müdürü Kürşat Turp-

çu, kent genelinde tüketici hakem heyetleri-
ne yapılan başvurularla ilgili, "2024 yılı hiz-
met ve ürün bazında değerlendirildiğinde 
tüketiciler tarafından en çok ayakkabıya 
ilişkin konularda başvuru yapıldı. Toplam 
başvuruların yaklaşık yüzde 20,76'sı (2 bin 
781 başvuru) ayakkabıya ilişkin olarak ger-
çekleşti. Bu şikâyet konusunu yüzde 6,13 ile 
kıyafet (822 başvuru) başvuruları izledi. Di-
ğer şikâyet konuları ise yüzde 5,09 ile cep 
telefonu (682 başvuru), yüzde 3,77 ile mo-
bilya (505 başvuru), yüzde 2,81 ile kredi 
kartı üyelik ücreti (377 başvuru), yüzde 
2,54 ile internet aboneliği (340 başvuru), 
yüzde 2,33 ile elektrik süpürgesi (312 baş-
vuru) oldu” dedi. 

Sektör bazında en çok şikayet pera‐
kende ticarette 

Sektör bazında değerlendirildiğinde ise 
2024 yılında en çok başvurunun yüzde 
62,58 ile perakende ticaret sektöründe (8 
bin 385 başvuru) kayıtlara geçtiğini belir-
ten Turpçu, “Bunu sırasıyla yüzde 7,50 ile 
abonelik hizmetler sektörüne (bin 9 başvu-
ru), yüzde 7,30 ile finansal hizmetler sektö-
rüne (978 başvuru) yönelik başvurular izle-
di. Tüketiciler ile satıcı ve sağlayıcılar ara-
sında yaşanan uyuşmazlıkların çözümünde 
yargı mercileri dışında alternatif çözüm 
mercileri olarak oluşturulan 'tüketici ha-
kem heyetlerimiz', uyuşmazlıkları adil, hızlı, 
basit ve olabilecek en az masrafla çözümü-
ne imkân sağlayarak, yargı mercilerimiz 
üzerindeki iş yükünü de önemli derecede 
azalmaktadır" diye konuştu.  

HABER MERKEZİ

Tüketici hakem  
heyetlerine 13 bin 

399 başvuru yapıldı: 
En çok şikayet  
‘ayakkabı'da 

Vodafone dijitalleşmeyle sabit müşteri  
deneyimini iyileştirmeye devam ediyor 

Kastamonu'nun Tosya ilçesi günlük 12 bin ahşap kapı üretimi ile 
Türkiye ihtiyacının yüzde 40'ını karşılıyor. 

40 bin nüfuslu ilçe  
Türkiye'nin kapı ihtiyacının 

yüzde 40'ını karşılıyor 
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yükSek gelirli bir otelin, özellikle riskli bir bölge-de, ciddi eksiklikler taşımasının kabul edilemez oldu-ğunu ifade eden Aysever, "Otel yetkililerinin, kimse de-netim yapmasa dahi, güvenlik önlemlerini en üst sevi-yeye çıkarması gerekirdi. Bu, otel sahibinin temel so-rumluluğudur ve yargı önünde mutlaka hesap verme-lidir." dedi. Aysever, belediyeler ve Turizm Bakanlığıgibi kurumların denetim yükümlülüğünün elbette bu-lunduğunu ancak asıl odaklanılması gereken noktanınbireylerin ve kurumların sorumluluklarını yerine geti-rip getirmediği olduğunu belirtti. "Denetim eksikliğibir tartışma konusu olabilir fakat bu, otel sahibinin ah-laki yükümlülüklerini ortadan kaldırmaz. Sorumlulukzincirinde her bir halka görevini yerine getirmek zo-

rundadır. Maalesef, para hırsı ve ahlaki değerlerdenuzaklaşmak bu tür olaylarda büyük bir etki yaratıyor.İnsanlar vicdan ve merhamet gibi temel değerleri gözardı edince trajik sonuçlar ortaya çıkıyor," dedi. Aysever, ayrıca depreme özel hassas bölgelerde aç-gözlülükle hareket etmenin sadece bireysel değil, top-lumsal bir çürümenin göstergesi olduğunun altını çiz-di. Kamu kurumlarındaki liyakatsizliğe de değinen Ay-sever, "Liyakat eksikliği ve akraba-eş-dost ilişkileriylemakamlara gelen insanların varlığı, sistemin temel za-fiyetlerindendir. Bu tür yönetim anlayışları, en dürüstkişilerin bile bulunduğu bir sistemde bile güvensizlikyaratır. Kamu kurumları aile ya da eş dost ilişkileriyledeğil, tamamen ehliyet ve liyakatle yönetilmelidir. Bu

organize bir çürümüşlüğün sonucudur ve bu sisteminsorgulanması gerekir," ifadelerini kullandı. 
"SİSTEMLİ BİR DEĞİŞİM SAĞLANMALI"Olayların sorumluluğunun yalnızca kamuya ya dabireylere yüklenmemesi gerektiğini, her iki tarafın dagörevlerini yerine getirme zorunluluğu olduğunu vur-gulayan Aysever, "Denetim ve ahlaki sorumluluk birbütündür. Bir tarafın ihmali, diğerinin açgözlülüğüylebirleştiğinde telafisi imkânsız kayıplara yol açar. Asılmesele, kaybedilen canların geri getirilemeyeceği ger-çeğini hatırlayarak, aynı hataların tekrarlanmamasıiçin sistemli bir değişim sağlamaktır," diyerek sözlerinitamamladı. naySun BekdeMir

ENVER AYSEVER, KARTALKAYA YANGINI HAKKINDA İSTİKLAL GAZETESİ’NE KONUŞTU: 

CEM KÜÇÜK İSTİKLAL’E ANLATTI

'Otel yangını toplumsal
çürümenin bir sonucu'Gazeteci Yazar Enver Aysever, bir otel faciası sonrası sorumluluklar ve toplumsal ahlakiduruş üzerine önemli açıklamalarda bulundu. Enver Aysever, Bolu'daki Kartalkaya otelin-de çıkan yangınla ilgili olayı sadece bir siyasi parti veya kurum üzerinden değerlendirmekyerine insani bir perspektiften ele almanın gerektiğini vurguladı. İşte haberin detayları...

doğanın beyaz sessizliğiyle büyülediğiBolu Kartalkaya Kayak Merkezi’nde bulunanGrand Kartal Otelde çıkan yangın, hepimiziniçini yaktı. Doğanın huzurundan çok, alevlerinacı çığlıklara karışması ise adeta yüreklerimizidağladı. Gazeteci Cem küçük ile Sorumlulularkim? Kim ne yapmalıydı?  Kimler görevini yan-lış kullandı? Otel sahibi mi sorumlu? gibi gün-lerdir medyada çok konuşulan sorulara dairkonuştuk. Öncelikle otel yangınındaki  en bü-yük suçlu ve sorumlunun otel sahibi olduğunuvurgulayan Cem Küçük, yangın raporunu vere-bilecek o bölgedeki tek yetkili kurumun bolubelediyesi olduğunu söyleyerek;  “Çünkü, ote-lin sahibi yangın raporu almak için bolu bele-diyesine başvuruyor. Belediye eksiklikleri gö-rüyor, bununla birlikte kamuyu bilgilendirmi-yor ya da savcılığa suç duyurusunda bulunma-sı gerektiği halde görevini icra etmiyor. ÜstelikKültür ve Turizm Bakanlığını da bilgilendirmi-yor. Normalde kamu görevlileri bir eksik gör-düklerinde bunu bildirmek zorundadırlar.” Otel’in yangın raporunu nasıl aldığı tartış-ma konusu olduğundan bahseden Küçük,“Otel dilekçeyi geri çekerek, cafe restoran kıs-mı üzerinden başvuruda bulunup yangın ra-porunu öyle alıyorlar. Otel bir bütündür, ayrıaksamları üzerinden rapor anlamaz. Ayrıca,hem belediye hem de mal sahibi burada bir iş-güzarlık yapıyor. Kafe ve Restoran diyerek bü-tün otel adına yangın raporu almışlar.” Bu yan-lış uygulamaya rağmen kamu da bilgilendiril-memiştir.  Yangın’dan birinci derece sorumluoldukları görünüyor.  Yani yanlış raporlandır-ma da sorumlu kurum belediyedir. Türkiyedede yerel yönetimler sorumludur. Küçük, İtfaiye birimleri’nin nasıl yapılan-dırılıp dağılım yapıldığından da bahsederek;“Büyükşehir belediyelerinin içlerinde itfaiyebirimleri olmaz, örneğin Şişli’nin kendi itfaiyeekibi olmaz. Şişlideki birim de büyük şehrebağlıdır.  Özellikle Bolu ya da Sinop gibi küçükşehirlerde her ilçe ve ilin itfaiye ekipleri var-dır. Belge alınacağı zaman tek yetkili mercibelediyedir. Turizm bakanlığı bu belgeleridoğru kabul eder. Ruhsat mücavir alan için-deyse (belediye sınırları içinde) yetki vermeruhsat verme işi belediyenindir. Belediye ala-nının dışındaysa, il özel idaresinindir. Kartal-kaya belediye sınırlarının dışında (mücaviralanının dışında) kalıyor.  Buraya yangın ve it-faiye raporunu verebilecek tek mercii beledi-yedir.” şeklinde altını çiziyor. İtfaiyeyle ilgiliise otel’in belediyeye başvurması, belediyeninise  sorunları gördüğü halde ne bakanlığa bil-dirmek ne de suç duyurusunda bulunmakgibi Bolu Belediyesi herhangi bir refleks gös-termemiştir.  Olayın üzeri örtülerek, evraktatutarsızlık yapılmıştır. Bakanlığın sorumlu ol-duğu alanlar için yemekten zehirlenme, bina-larla ilgili sorunları örnek veren Küçük,  ger-çek sorumluların otel sahibi ve belediye oldu-ğunun altını çiziyor.naySun BekdeMir

KİM YA DA KİMLER
SORUMLU?

Bolu’daki Kartalkaya KayakMerkezi’nde bulunan Grand KartalOtel’de yaşanan yangın felaketineilişkin soruşturmada şu ana kadar15 şüpheli tutuklandı. Soruşturmakapsamında tutuklanan Grand Kar-tal Otel sahibi Halit Ergül'ün de ifa-desi ortaya çıktı. Ergül, aşçıbaşıdanmutfak personeline, elektrikçidengüvenlikçilere kadar kendisi dışın-daki herkesi suçladı. Mutfaktakielektrikli eşyaların tamamen aşçı-başına sorumluluğunda olduğunusöyleyen Grand Kartal’ın sahibi Ha-lit Ergül savcılıkta verdiği ifadede,"Anormal bir şey görüldüğünde aş-çıbaşının tekniğe haber vermesigerekiyordu. Otelin mutfağındakiızgaranın üzerinde her türlü yağdakızartma yapılmaktadır" dedi. Mut-fak personellerinin gerekli eğitimialıp almadıklarının sorulması üze-rine Ergül, "Grand Otel'in mutfağın-da 4 kişi görev yapmaktadır. Orada-ki malzemelerin sorumluluğu datamamen orada çalışan o 4 kişiyeaittir." yanıtını verdi.Ergül, otelde elektrikçi olarakgörev yapan elektrikçiyi de suçladı.Alarmın çalmamasından elektrikçi-nin hatası olduğunu ileri süren Er-gül, "Ben elektrikçiye yangın ikaz

butonlarının çalışıp çalışmadığınıkontrol ettirmiştim. Otelin elektrik-çisi sorumludur. Her departmanınkendi şefi vardır." dedi. Mutfak çalı-şanları ve elektrikçiyi suçlayan Er-gül, güvenlikçilerinin de ihmali ol-duğunu öne sürdü. Ergül, "Bir taşe-ron firma ile 5-6 yıl önce denetimiçin anlaştık. Şirket daha çok gü-venlik, bekçilik denetimi yapmak-taydı.24 saat otelin içinde gezerler-di. İlgili birimlere haberverirlerdi.Yangın olduğunda ikazabasmalıydılar" dedi.Otelde yangına karşı her türlüönlemin alındığını iddia eden Er-gül, "Gerekli denetimler yapıldı.Denetimler yapıldı, herhangi bireksiklik tespit edilmedi. Otel 1998yılında inşa edilmiştir. O tarihlerdeyağmurlama sistemi zorunluluğuyoktu. Daha sonraki denetimlerdeyağmurlama sistemi yapmamız yö-nünde bize herhangi bir şey söy-lenmediği için biz yapmadık." açık-lamasında bulundu.
"ALARM SİSTEMİ AĞIR 
HASAR ALDIĞI İÇİN 
ÇALIŞMADI"Yangın alarm sistemini olduğu-nu ileri süren Ergül, "Yangına karşı

alarm sistemi vardı. Büyük ihtimal-le yangının başlangıcında bu siste-mi ağır hasar aldığı için çalışmadı.Duman dedektörleri devreye girdi." diyerek suçlamaları reddetti.Bolu büyükşehir Belediyesi'neyapılan başvuruyla ilgili olarak daHalit Ergül, "Otelin yanında bulu-nan 70 metrekarelik alan için ra-por talebi olmuş. Herhangi bir ta-lepte bulunduğumuza dair bilgimyok” dedi.Otel için belediyeye sunulanbelgenin geri çekilmesiyle ilgili deErgül, “Ben herhangi bir geri çek-me talebinde bulunmadım. BoluBelediyesi’nden yangına karşı ye-terlilik belgesi aldık. Ondan sonra İlÖzel İdaresi’ne gittik açılış belgesialdık. Otelimizde yangına karşı de-netimler yapılır. 2 yılda 1 biz hersezon açılış öncesi biz denetimleri-mizi yaparız." dedi.
"AYLIK GELİRİM 
100 BİN LİRA"Ergül'ün ifadesinde dikkat çe-ken bir nokta da aylık gelir beyanıoldu. Geceliği 30 bin lira olanGrand Kartal Otel'in sahibi Ergül,aylık gelirini 100 bin lira olduğunuöne sürdü. nHABER MERKEZİ

yahu, Elazığ Belediyesi ne istiyor-sunuz Allah aşkına öğretmenlerden!Bu, düşmanca tavrınız niye? Ne yaptıöğretmenler size? Bir bakın Allah aş-kına Türkiye’mizde; 81 il, 922 ilçe var.Her ilde her ilçede öğretmenevi var.Var da niçin Elazığ’da yok? Öğretmen evi Elazığ’da yok muy-du? Vardı.  20 Ocak 2020 tarihinde 6,8şiddetinde bir deprem oldu. Fırsat bufırsat diyerek Elazığ Belediyesi, Öğret-menevi ile birlikte sapasağlam olanMehmet Akif Ersoy Lisesine el koydu.Mehmet Akif Ersoy Lisesi, 'ben yaptımoldu' mantığı ile olupbittiye getirtile-rek 27 Şubat 2020 tarihinde birilerineyıktırtıldı. Öğrenciler, veliler, öğret-menler perişan oldu. Usulsüz yıkımmahkemeye taşındı.Ardından bir de baktık ki el konu-lan 'Tarihi öğretmenevi de Elazığ Be-lediyesinin vizyon projeleri kapsamın-da “24 saat uyumayan Elazığ Millet Kı-

raathanesi”ne dönüştürülmek isteni-yor. Bu durum Belediyenin İnternet si-tesinde yayınlandı. Kıraathane olun-masına karşı çıkılınca hasarlı gösteri-lerek yıkılmak istendi. Ancak, KültürVarlıkları Koruma Kurulu tarafındanyıkılması durduruldu. Binanın ön cep-hesine bu bina kültür varlıklarına tes-cillidir yıkılmaz levhası asıldı. Sonralevha Elazığ Belediyesi tarafından kal-dırıldı. Kültür varlığı olarak tescilliolan bu tarihi binanın güçlendirilmesiyönünde karar alındı. Alındı da henüzbir çalışma yapılmadı. 1933 yılındahalk evi olarak hizmete giren. Ata-türk’ün 17 Kasım 1937'de ağırlandığı,1952 yılından 1972 yılına kadar kızilk öğretmen okulu olarak öğrenci ye-tiştiren, 1982 yılına kadar da lise veiki yıllık eğitim enstitüsü olarak kulla-nılan, 1983 yılından 2020 Elazığ dep-remine kadar da öğretmenevi olaraköğretmenlere hizmet veren bu tarihi

öğretmenevinin akıbeti ne olacak,bekliyoruz.Dönelim konumuza: 20 Ocak Ela-zığ Depreminin ardından beş koca yılgeçti. Madem tarihi öğretmenevi, artıköğretmenevi olarak kullanılamayacak-tı o halde Elazığ’a ve Elazığ’da görevyapan dokuz bin beş yüz çalışan, yak-laşık on bin emekli öğretmene tek va-sıtayla ulaşabilecekleri merkezi biryerde Elazığ’ımıza yakışır yeni bir öğ-retmenevi yapılmalıydı. Tarihi Öğret-menevinin hemen güneyinde Kız Mes-lek Lisesinin doğusunda boş bir alanvardı. Bu alan Milli Eğitim Müdürlüğü-ne tahsisliydi.  Bir umut dedik ve buumudumuzu da gerçek anlamda mil-letin vekili olan ve Elazığ’ımızın herderdine çare bulmaya çalışan Millet-vekilimiz Sayın Prof. Dr. Erol Keleş’eilettik. İstedik ki bu yerde ilimize yakı-şan bir öğretmenevi yapılsın. Tam datamam bu iş olur dediğimiz bir dö-nemde bir de baktık ki yine bir olup-bittiye getirilerek Kız Meslek Lise-si’nin bitişiğindeki alanın ihata duvar-ları Elazığ Belediyesi ekipleri tarafın-dan yıktırılmış ve burası yine yeni birişgal ile Elazığ Belediyesinin araç par-kı yapılmış. Şimdi emekli bir öğretmen olarakElazığlı öğretmenler adına soruyo-rum: Ey Elazığ Belediyesi Allah Aşkına

ne istiyorsunuz öğretmenlerden? Ne-dir alıp veremeyeceğiniz öğretmenler-le? Biz biliyoruz ki milletlerin varlığınısürdürmeleri eğitimle mümkündür.Bir milletin milli, ahlaki ve kültürelyönden güçlenmesi; ekonomik kalkın-ması o milletin öğretmenlerinin azimve gayretleri ile doğru orantılıdır. Öğ-retmenini değersizleştiren; onlaradinlenme, buluşma ve stres atmayıdahi çok gören bu zihniyetle bir yereulaşmak mümkün mü? Elazığlı öğret-melere olduğu kadar Doğu, Güneydo-ğu, Karadeniz bölgelerine geçiş güzer-gâhında bulunması dolayısıyla bu böl-gelerdeki görev yapan öğretmenlereve kamu çalışanlarına da hizmet ve-ren Elazığ’ın en merkezi yerinde biröğretmenevi mi önemli yoksa ElazığBelediyesi araç parkı mı?Ey yetkililer, etkililer, etiketliler siz-leri de bir öğretmen yetiştirmedi mi?Elazığ Belediyesinin Elazığlı olsun ol-masın öğretmenlere karşı bu tavrını,bu peşin hükümlülüğünü, bu öğret-meni hor görme ve değersizleştirmeanlayışını emekli bir öğretmen olarakprotesto ediyor ve sizlere şikâyet edi-yorum. Şahsi olarak da hakkımı helaletmiyor, eğitim, öğretim ve öğretmenmesleğinin onur ve gururuna hiçe sa-yanları Allah’a havale ediyorum.

HADİ ÖNAL

ELAZIĞ BELEDİYESİ, 
NE İSTİYORSUNUZ

ÖĞRETMENLERDEN?

Otel sahibi kendisi 
dışında herkesi suçladı36'sı çocuk 78 kişinin yaşamıın yitirdiği Grand Kartal’ın sahibi Halit Ergül, sav-cılıktaki ifadesinde otel çalışanlarını suçladı, denetim firması ve kamu kurum-larının yangın konusunda eksiklik bulmadığını ileri sürdü. Aşçıdan elektrikçi-ye kadar herkesi suçlayan Ergül, kendisini ise her konuda aklamaya çalıştı

Türkiye’yi yasa boğan Kartalkaya’daki yangınfelaketine ilişkin soruşturma genişleyerek sürüyor.Tutuklananların sayısı 15'e yükseldi. Bolu Cumhuri-yet Başsavcılığınca, 21 Ocak'ta Grand Kartal Otel'deçıkan yangına ilişkin yürütülen soruşturma devamediyor. Soruşturmayı yürüten savcılık, operasyonungenişletilmesine karar verdi. Bolu Cumhuriyet Baş-savcılığı, aynı ihmallerin Gazelle Resort ve SpaOtel'de de bulunduğunu belirleyerek, Halit Ergül'ünsahibi olduğu oteldeki 11 kişiyi gözaltına aldı.Bu kapsamda gözaltına alınanlardan 11 kişi dahajandarmadaki işlemlerinin ardından adliyeye sevkedildi. Savcılık sorguları tamamlanan zanlılardan 6'sıçıkarıldığı nöbetçi hakimlikçe tutuklandı, 5'i adlikontrol şartıyla serbest bırakıldı. Böylece soruştur-ma kapsamında tutuklananların sayısı 15'e yükseldi.Bu arada Bolu Belediye Başkan Yardımcısı Sedat Gü-lener ile İtfaiye Müdür Vekili Kenan Coşkun'un daaralarında bulunduğu 4 şüphelinin işlemleri sürüyor.
nHABER MERKEZİ

Tutuklu sayısı 
15'e yükseldi
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ŞUNU özellikle belirterek ifade
edeyim; cemaatten kastım, ülke-
mizde faaliyetini sürdüren Ehli
Sünnet İslami Cemaatlerdir.Günümüzde birçok ehli sünnetdışı bozuk cemaat ve tarikat olup bun-ları yazımın dışında tutuyorum.

Yoğun olarak 15 Temmuz 2016
yılından sonra olmak üzere ehli
sünnet cemaatlere çok büyük saldı-
rı olup halada televizyonlarda her
fırsatta saldırı, aşağılama insaf ve
vicdandan uzak yapılmaya devam
etmektedir.Elbette ki, bu saldırılar devam et-mesine edecekte bunların saldırıları-na malzeme olmamak gerekliliğin öte-sinde zorunluluk halini aldığı bir sü-reçten geçiyoruz.

Yüzde 90’ının kendisini Müslü-
man, yüzde 80’nin Sünni olarak ta-
nımladığı bir ülkede toplumun İs-
lami Cemaatlere olumlu bakışı yüz-
de 50’lerden yüzde 20’nin altına
düştüğü bir dönemde İslami Cema-
at mensupları bu durumun muha-
sebesini yapması gerekirken tam
tersi iç çatışma ve tartışmalarla bu
süreci iyice aşağı çekmektedirler.Oysak ki, tarikat temelli Ehli Sün-net İslami Cemaatlerin faaliyetlerinintemelinde tasavvuf vardır. Tasavvufnefsi terbiye kalbi tasfiye yani nefsintemizlenmesi kalbin her türlü kötüdüşünceden arındırılmasıdır.Daha ayrıntılı açıklamayla tasav-vuf; insanın iç dünyasını şirk, küfür, ni-fak, riya, kibir, enaniyet, haset, ihtiras,cimrilik gibi menfiliklerden arındır-mak ve onu iman, tevhid, ihlâs, tevazu,teslimiyet, tevekkül, rıza, hiçlik, zühd,cömertlik, hizmet, fedakârlık gibi gü-zel vasıflarla kemâle erdirmektir.

Nefsini temizlemek, kalbi her

türlü kötülükten arındırmaya talip
insanların birbirleriyle kazma kü-
rek kavga etmeleri, birbirlerini
ağır ithamlarla suçlamalarını nasıl
izah etmeliyiz._Nerede, Yunus Emre Hazretleri-nin "Dövene elsiz gerek, sövene dil-
siz gerek" dediği derviş?Hiçbir şekilde İslami cemaat ve ta-rikat mensubu İslam’ın aksine söz vedavranış içerisinde bulunamayacağıgibi İslam’ın aksine tutum ve anlayışiçinde bulunan insanlar topluluğu ger-çek anlamda İslami cemaat ve tarikat-ta olamaz!

Şunu da belirteyim; toplumun
büyük çoğunluğunun, ülkemizdeki
cemaatler hakkında sağlıklı bir bil-
giye sahip olmadıklarını düşünüyo-
rum. İnsanlar gerçek İslami cemaat-
lerle bozuk olanları ayırt edemedik-
lerinden kaynaklı tüm İslami Cema-
atlere olumsuz bakmaktadırlar.Bunun yanında bazı İslami Cemaathocaları ve mensuplarının yaptığıyanlış davranış ve yerli yersiz konuş-malarının da bu olumsuz algıda payla-rının olduğunu da kabul etmeliyiz. Bugerçeği göremezsek sorunun çözümü-ne yönelik adımları atamaz, olumsuzalgıyı ortadan kaldıramadığımız gibidaha da çözümü zorlaştırırız .

Onun için Türkiye’de faaliyetini
sürdüren tüm Ehli Sünnet İslami
Cemaatler ÖZELEŞTİrİ yapmak zo-
rundadırlar. 

Kendi gözlemlerime göre öze-
leştiri yapılması gereken birkaç
husus üzerinde duracağım.Amacım, hiçbir şekilde saygısızlıkyapmak değil; Allah(cc) rızası için dü-şüncelerimi paylaşmak olup düşünce-lerim isabetli de olmayabilir; ancak,kesinlikle safiyanedir.

1-Türkiye’de faaliyetini sürdü-
ren Ehli Sünnet Cemaatler arasında
temel inanç esaslarında fark olma-
dığı ve genel olarak Nakşi Tarikati-
ne mensup oldukları halde arala-
rında kurumsal anlamda hiçbir ile-
tişim ve güç birliği yoktur. Bugün gerek ülke içerisinde gerek-se ülke dışında büyük saldırılara, aşa-ğılık iftiralara maruz kalmalarına rağ-men bunlara karşı gerekli mukaveme-ti gösterememekteler. 

Biraz düşünün!
ABD Başkanı Donald TrUMP

önceki başkanlık döneminde İsla-
mi Cemaatlerle mücadele edilmesi-
ni istiyordu. Sadece İslam düşmanları tarafın-dan değil, kendini Müslüman tanımla-yanlar tarafından da saldırılara maruzkalmaktadırlar.

Türkiye’de cemaatlerin kendi
içinde birlik içinde olması çok
önemli iken diğer cemaatlerle de
güç birliği yapması hem kendi so-
rumluluklarının yerine getirilme-
sinde hem de gelecek nesillerimi-
zin milli ve manevi inşası için ge-
rekliliğin ötesinde zorunluluk hali-
ni almıştır.Türkiye’deki İslami Cemaatlereüzülerek sesleniyorum!

İnanın, gidişat hiç iyi değil; or-
tak hareket etme iradesini gerçek-
leştiremezseniz toplumda olumsuz
algı daha fazla artar. 

Cemaat ve tarikatlara katılan
insan sayısı her geçen gün azal-
makta olduğunu ben gözlemliyo-
rum.Şunu kesinlikle bir hesaba lütfenkatınız. Kabul eder veya etmezsiniz şerodakları insanları etkilemektedirler. Bu saldırıların temelinde Ehli Sün-net omurgayı çökertmek olduğu ger-çeğini gündemimizden hiç düşürme-meliyiz.

Kendi kabuğumuza çekilerek
birlikte mücadele etme sorumlulu-
ğundan kaçamayız!Ayrılıkta azap birlikte rahmet var-dır. Birlikte hareket etmeyi cemaatle-rin birleşmesi gibi algılamayın, bumümkün değil; esas olan kurumsal

birlikteliğin oluşmasıdır. Tarikat ve cemaat mensubu kişile-rin İslami yaşamadaki sıkıntıları öze-leştiri yapılması gereken önemli hu-suslardan birisidir.
Şu kesin olarak bilinmeli ki; iyi

bir MÜ’MİN olmadan iyi bir MÜrİT
olunamazzz!-İyi bir MÜ’MİN nasıl olur?

İyi bir mü’min resul-i Ekrem
Efendimiz(sav)’in örnek hayatını
kendi hayatına yansıtmaya çalış-
makla olur. Sadelik ve tevazu Efen-
dimiz(sav)’in şahsiyetinin en önem-
li özelliklerindendir. Efendimiz(sav)
gösteriş, riya ve kibirden çok uzaktı-
lar. Hasır üzerinde yatar, arpa ek-
meği yer ve üç gün art arda buğday
ekmeği ile karnını doyurmamıştır.Gece boyu namaz kılmaktan ayak-ları morardığında, "Allah senin geç-
miş ve gelecek günahlarını bağışla-
dı; niçin böyle yapıyorsunuz?" diyesoran Hz. Aişe(rah) Validemize, "Şük-
reden bir kul olmayayım mı ya
Aişe?" diyerek ümmetine mesaj ver-mektedir.Günümüz Müslümanları refah se-viyesinin artmasının getirdiği sıkıntı-ları yoğun olarak yaşadığı, israf çılgın-lığı diğer insanların dikkatini çekecekdüzeyde olduğu gerçeğini kabul etme-liyiz. 

İslami cemaatlerin dünyevileş-
me sıkıntıları özeleştiri yapılması
gereken önemli konulardan bir ta-
nesidir. İslami cemaatlerin SİYASET
ve TİCArETİN içine kendi sınırları-
nı aşarak yoğun olarak girmeleri
gerçek amaçlarından sapmalarına
yol açabilir.  Bütün Ehli Sünnet İslami Cemaatmensuplarına sesleniyorum!

Ülkemizin milli ve manevi de-
ğerlere sahip nesillere dünden çok
çok daha fazla bugün ihtiyacı oldu-
ğunu unutmayıp âcizane feryadımı
duyunuz! 

Ülkemiz ve tüm ehli sünnet İs-
lam coğrafyasının size çok çok ihti-
yacı olduğunu unutmayınız!

NOT: Yazımda hiçbir cemaati he-def almadın ve tüm eleştirilerim ge-neldir. 

ALİ DUTAL

İslami Cemaatlerde
Yaşananların Topluma

Yansımaları

SErDAr Eryılmaz, “Ülkemizde uluslararası alan-da faaliyet gösteren dernek, vakıf ve sivil toplum ku-ruluşları yaklaşık 300 civarındadır. Bu sayı 300’ü ge-çiyor olabilir. Bu kuruluşlar Afrika, Orta Asya, OrtaDoğu, Balkanlar, Uzak Doğu ve Güney Amerika gibibirçok bölgede çeşitli insani yardım ve acil yardımçalışmaları yürütmektedir. Genel anlamda insaniyardım çalışmalarını şu şekilde özetleyebiliriz: Birbölgede siyasi kriz, savaş veya doğal afet meydanageldiğinde, hemen harekete geçerek orada ihtiyaçsahiplerine yardım ulaştırıyoruz.2011 yılında Suriye’de başlayan savaş ve iç karı-şıklık, milyonlarca insanı yerinden etti. Bu insanlarönce Türkiye, Lübnan, Ürdün gibi komşu ülkelere,hatta Batı ülkelerine mülteci konumuna düşen in-sanlar haline geldiler. Bugün itibariyle Suriye’den dı-şarıya göç edenlerin sayısının 6-7 milyon civarındaolduğu tahmin ediliyor. Ancak ülke içinde kalan nü-fus da büyük sıkıntılarla mücadele etmektedir.2011’den bu yana 600.000 ila 1 milyon arasında şe-hit olduğu varsayılıyor. Şu anda Suriye’nin nüfusu-nun yaklaşık 15,5 milyon olduğu tahmin ediliyor;bunların 2 milyonu Halep’te, 1,5 milyonu Şam’da,geri kalanı ise diğer bölgelere dağılmış durumda.”ifadelerini kullandı.“HTŞ (Heyet Tahrir el-Şam) gibi gruplar, zamanlabelediyecilik faaliyetlerini öğrendi  ve Suriye MilliOrdusu’nun ve dolaylı olarak Türkiye’nin desteğiyleŞam’a kadar olan bölgeyi  aldılar.”Aziz Mahmud Hüdayi Vakfı temsilcisi Serdar Er-yılmaz, “2011’den 9 Aralık 2024 tarihine kadar olansüreç ile 9 Aralık’tan sonra başlayan süreç arasındaönemli bir değişim yaşandı. Daha önce Suriye’ninkuzeyinde yer alan bölgelerde yardım faaliyetlerin-de bulunuyorduk ancak Şam ve Halep gibi bölgelereerişim sağlayamıyorduk. 2016’da Halep’in düşme-siyle bu bölgeye yardım ulaştıramaz hale geldik. Yar-dımlarımız daha çok Türkiye’nin müdahalesiyleoluşturulan Barış Bölgeleri (Fırat Kalkanı, ZeytinDalı, Barış Pınarı) ile sınırlıydı.Bu bölgelerde, kendi ülkelerinde mülteci konu-

muna düşmüş insanlara – ki Arapçada muhacirinkelimesiyle ifade edilen bu insanlar, zorla yerindenedilmiş kişilerdir – çadır kentlerde, konteyner kent-lerde ve briket evlerde yardım ulaştırıyorduk. Ayrıcaİdlib bölgesinde de faaliyetler yürütüyorduk. İdlib,Türkiye’nin danışman ülke statüsünde olmadığı birbölge olup, Cilvegözü Sınır Kapısı üzerinden birçokuluslararası yardım kuruluşunun giriş yaptığı özelbir alandır. İdlib’de faaliyet gösteren HTŞ (HeyetTahrir el-Şam) gibi gruplar, zamanla belediyecilikfaaliyetlerini öğrenerek Suriye Milli Ordusu’nun vedolaylı olarak Türkiye’nin desteğiyle Şam’a kadarolan bölgeyi  almış oldular. Kuzeydoğuda kalan diğerbölgelerin de ya alınacağı ya da federal bir yapıyadönüşeceğini tahmin ediyoruz.”  ifadelerini kullandı.
“Sürekli yardımda bulunmak 
ülkeye yapılmış bir kötülüktür.”Eryılmaz, “2011’den itibaren yardım faaliyetleri-miz, temel olarak çadır, konteyner ve briket kamp-larda kalan kişilere gıda, sıcak yemek ve barınmasağlamak üzerine kuruluydu. Ancak artık bu yakla-şım değişmek zorunda. 13 yıl sonra, birçok insanmemleketlerine döndü veya dönmeye başladı. Buyeni dönemde, insanlara sürekli yardım ulaştırmakyerine, onların kendi kendilerine yetebilmelerinisağlayacak bir kalkınma modeline geçmemiz gereki-yor. Bundan önceki dönemde biz İdlib’te ve Barışbölgesinde yardımlarda bulunuyorduk. Türkiye ola-rak muhaccirinlere;  yani yerlerinden edilmiş insan-lara ve geçici olarak orada bulunan insanlara,50.000-70.000 civarında briket ev, konut yaptık. Bu-rada yapılan briket ya da çadır gibi yardımlar geçici-dir. Bu sebeple oradaki hiçbir insan kendisini tıpkıülkemizdeki  Suriyeliler gibi. ‘Ya ben buradayım. Benburada yaşıyorum. Ben buralıyım.’ diye görmedi.Eninde sonunda bu savaş bitecek ve ben kendimemleketime Halebê, Hama’ya, Humusa, Şam’a hat-ta Lazkiye’ye döneceğim diyen insanlardı.Yardımlar, kısa vadeli ihtiyaçlar için sağlanmalı,ancak insanların iş bulmalarını ve ekonomiyi can-

landırmalarını teşvik edecek projeler geliştirilmeli.Fırınlar açılıp işletilmeli, yerel halkın bu işletme-lerde çalışması sağlanmalı. Hastaneler, polikliniklerve sağlık ocakları yeniden inşa edilip işletilmeli, biryıl içinde yerel hükümete devredilmelidir. Medrese-ler ve okullar onarılmalı ve eğitim desteği sağlanma-lıdır. Çadır kentler, konteyner kentler ve briket evlergibi geçici çözümler yerine kalıcı yerleşim projeleriuygulanmalıdır.” diyerek insani yardım konusundakiproblemlerin çözümüne yönelik önerilerini dile ge-tirdi. “Sürekli yardım sağlamak yerine, onları üreti-me yönlendirmek, kalkınma projeleriyle destekle-mek ve yerel ekonomiyi canlandırmak en büyük ön-celiğimiz olmalıdır.”Eryılmaz insani yardımda artık yaklaşımın değiş-mesi gerektiğine işaret ederek “Bu paradigma deği-şimi, hem Türkiye Cumhuriyeti’nin ilgili bakanlıkla-rının hem de uluslararası yardımların koordinasyo-nuyla mümkün olacaktır. Körfez ülkeleri, Avrupa ül-keleri ve Birleşmiş Milletler gibi kaynaklardan gelenyardımlar, Suriye’nin bir yıl içinde tamamen ayağakalkması için kullanılmalıdır. Yardım kuruluşları ola-rak temel görevimiz, insanlara uzun vadede bağım-sızlık ve kendi ayakları üzerinde durma imkânı sun-maktır. Sürekli yardım sağlamak yerine, onları üreti-me yönlendirmek, kalkınma projeleriyle destekle-mek ve yerel ekonomiyi canlandırmak en büyük ön-celiğimiz olmalıdır. Aksi takdirde sürekli yardımabağımlı bir toplum yaratmak, hem o insanlara hemde ülke ekonomisine zarar verecektir.”  dedi.
“biz bu Süreçte neler yapıyoruz?”Eryılmaz, “Hüdayi Vakfı olarak, Suriye’deki yenidöneme uygun projelerle özellikle eğitim, medresefaaliyetleri ve sosyal destek alanlarında aktif rol al-mayı sürdürüyoruz. Bu kapsamda, ülkenin yenideninşasına katkıda bulunmak amacıyla birkaç camininyapımına talip olduk. Ayrıca Türkiye Diyanet Vak-fı’nın da binlerce caminin tadilatını üstleneceği,imamlara belli bir süre maaş desteği sağlayacağı vesonrasında bu camileri yerel yönetimlere devrede-

ceği bir süreç planlanıyor.”Vakfımız, Türkiye İl Milli Eğitim Bakanlığı ile işbirliği yaparak Barış Bölgesi’nde 7 İmam Hatip oku-lu kurdu. Bu okullarda görev yapan öğretmenlerinmaaşlarının yarısını Mali Vakfı, diğer yarısını ise Hü-dayi Vakfı karşılıyor. Ayrıca, okulların tüm giderlerinide Hüdayi Vakfı olarak üstlendik. İlerleyen süreçte,devralabilecek durumda olduklarında bu okullarınyönetimini yerel idarelere devretmeyi planlıyoruz.Bunun yanı sıra Halep, Humus ve Şam gibi şehirler-de bazı eğitim müesseselerini gücümüz yettiğince iş-letmeye başladık.” ifadelerini kullandı.Eryılmaz, Suriye’de ticaret başladığında ve istih-dam sağlandığında yardım faaliyetlerine olan ihtiya-cın büyük ölçüde azalacağını belirtti. Bu husustakiçalışmalar için Ankara’da İçişleri Bakanlığı, AFAD,Göç İdaresi Başkanlığı ve seçkin 10 sivil toplum ku-ruluşu temsilcisiyle birlikte düzenli olarak yapmışoldukları istişareler  ve toplantılarda gündem mad-desinin, içeride ekonominin canlanmasını ve ticare-tin başlamasını sağlayacak adımların atılması oldu-ğunu söyledi. Eryılmaz hükumet ve işadamlarına dadüşen bazı işlerin olduğunu söyleyerek, “Bu kap-samda hükümetimizden, Türkiye’deki iş adamları-nın ve Türkiye’de yaşayan Suriye asıllı iş insanlarınınSuriye’ye giriş-çıkış yapabilmelerinin sağlanmasınıtalep ettik. İçeride ticaretin başlaması, ekonomininhareketlenmesi ve istihdamın artması bu bölgeninkendi kendine yetebilmesine büyük katkı sağlaya-caktır. Önümüzdeki günlerde bu sürecin hayata geç-mesini bekliyoruz.”“Bir diğer önemli konu ise sınır kapılarından ya-pılan tır geçişleridir. Şu anda Türkiye plakalı tırlar,Cilvegözü, Öncüpınar ve diğer sınır kapılarından ge-çiş yaptıktan sonra içeride dolaşamıyor. Bu nedenle,hükümetimizden Türkiye plakalı tırların Şam’a ka-dar, hatta Lübnan ve Ürdün’e kadar geçişine izin ve-rilmesini talep ettik. Önümüzdeki dönemde bu tale-bimizin de gerçekleşeceğini umuyoruz." ifadelerinikullandı.
nBEYZANUr AKAr

“İnsani Yardımda Paradigma 
Değişimine İhtiyacımız Var”Uluslararası insani yardım çalışmalarında uzun yıllardır önemli bir rol üstlenen Serdar Eryılmaz, Su-riye’deki insani yardım süreçlerinde yaşanan değişimi ve geleceğe dair yeni yaklaşımları İstiklal Ga-

zetesi’ne  anlattı. 2011’de başlayan Suriye iç savaşıyla birlikte milyonlarca insanın yerinden edilmesive ülkede yaşanan büyük insani kriz karşısında yürütülen çalışmalar, artık yeni bir döneme giriyor

ABD Başkanı Donald Trump, Ürdün, Mısırve diğer Arap ülkelerinin Gazze Şeridi'ndenkabul ettikleri Filistinli mültecilerin sayısınıarttırmalarını görmek istediğini söyledi. ForceOne uçağında gazetecilerle yaptığı 20 dakika-lık soru-cevap oturumunda Trump, eski baş-kan Joe Biden’ın İsrail'e 2 bin kiloluk bomba-lar gönderme konusundaki kararına son ver-diğini de söyledi. Trump bombalarla ilgili ola-rak “Onları bugün serbest bıraktık. Uzun za-mandır onları bekliyorlardı” dedi. Bu bombalarüzerindeki yasağı neden kaldırdığı sorusunaTrump, “Çünkü onları satın aldılar” yanıtınıverdi. “Mısır'ın insanları almasını isterdim” di-yen ABD Başkanı, “Muhtemelen 1 buçuk mil-yon insandan bahsediyorsunuz ve biz sadeceher şeyi temizleyip 'Biliyorsunuz, bitti' diyoruz.”Trump, Filistinli mültecileri başarılı bir şe-kilde kabul ettiği için Ürdün'e iltifat ettiğini vekrala “Daha fazlasını kabul etmenizi çok iste-rim, çünkü şu anda Gazze Şeridi'nin tamamınabakıyorum ve tam bir karmaşa. Gerçek birkarmaşa” dediğini söyledi. Trump, dünyanınGazze'yi de içine alan bölümünde yüzyıllar bo-yunca pek çok çatışma yaşandığını ifade ede-rek yeniden yerleştirmenin “geçici ya da uzunvadeli olabileceğini” belirtti. “Bir şeylerin ol-ması gerekiyor” diyen Trump, şunları ekledi:“Ama şu anda tam anlamıyla bir yıkım alanı.Neredeyse her şey yıkılmış durumda ve insan-lar orada ölüyor. Bu nedenle bazı Arap ülkele-riyle işbirliği yapmayı ve farklı bir yerde, belkide bir süreliğine barış içinde yaşayabileceklerikonutlar inşa etmeyi tercih ederim.”ABD Başkanı Trump, geçen pazartesi günügöreve başladıktan sonra Gazze'nin “gerçek-ten farklı bir şekilde yeniden inşa edilmesi ge-rektiğini” öne sürdü. Yeni başkan daha sonraşunları ekledi: “Gazze ilginç bir yer. Deniz kıyı-sında olağanüstü bir yer. En iyi hava, bilirsiniz,her şey güzel. Sanki onunla güzel şeyler yapı-labilirmiş gibi ama çok ilginç.”Gazzelilerin çoğu Filistinli mülteciler ya daonların torunları. Filistinliler için kendileriniGazze'den çıkaracak herhangi bir girişim, Arapdünyasının “Nakba” ya da felaket olarak adlan-dırdığı, 75 yıl önce İsrail'in kuruluşu sırasındaFilistinlilerin kitlesel olarak sürgün edilmesineilişkin karanlık tarihi hatırlatacak. (AA)

Donald Trump
Filistin'siz Gazze 
hayali kuruyor!
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KAYSERİ Büyükşehir Belediyesi’nin 
özel bireylere yönelik hizmet veren merkezi 
Yüksel Ateş Engelsiz Çocuk Evi, hem eğitim 
öğretim sürecinde hem de tatillerde faali-
yetlerini sürdürürken, merkezi tercih eden 
veliler ve özel çocuklar da verilen hizmetten 
duydukları memnuniyeti dile getirdiler. 

Kayseri Büyükşehir Belediyesi Sosyal 
Hizmetler Daire Başkanlığı’na bağlı olarak 
çalışan Yüksel Ateş Engelsiz Çocuk Evi, 4-12 
yaş aralığında zihinsel engelli fiziksel yeter-
liliği bulunan özel çocuklara yönelik hiz-
metlerini özveri ile sürdürmeye yarıyıl tati-
linde de devam ediyor. Fizyoterapist Murat 
Recep Gökyar, Yüksel Ateş Engelsiz Çocuk 
Evi’nde verilen hizmetlerden son derece 
memnun olduklarını ifade ederek, bir veli 
tarafından haberdar olduğu merkezden 
memnuniyet duyduklarını dile getirdi. Gök-
yar; çocuk evini hayata geçiren ve hizmeti 
sürdüren hayırsever ile Büyükşehir Beledi-
yesi’ne teşekkür ettiği konuşmasında, “Bu-
radaki hocalarımızın da yetkinliğini görün-
ce biz buraya aynı zamanda bir kreş mantı-
ğıyla da geliyor, evladımızı buraya bırakıyo-
ruz. Aslında eğitim alması için buraya getiri-
yoruz. Verilen hizmetten de gayet memnu-
nuz. Buranın yapılmasına vesile olan hayır-
severlere ve Büyükşehir Belediyesi’ne çok 
teşekkür ediyorum” ifadelerini kullandı. 
Gökyar, verilen hizmetin kalitesinden ve üc-
retsiz olmasından dolayı çok memnun ol-
duklarını sözlerine ekleyerek şunları kay-
detti; 

"Biz çok memnun kaldık. Buranın tama-
men ücretsiz olması, hocalarımızın da yet-
kinliği, güler yüzlülüğü, işlerinde iyi olmala-
rı bizi çok memnun ettiği için ben de çev-
remde gördüğüm bütün özel çocuklara bu-
rayı tavsiye ederim. Böyle bir hizmetten on-
ların da haberdar olmasını isterim. Tekrar-
dan emeği geçen herkese çok teşekkür ede-
rim.” 

Özel öğrenciler de “burayı çok seviyo-
ruz” ifadesinde bulunarak gerçekleştirilen 
hizmetten dolayı memnuniyetlerini dile ge-
tirdi. Hafta içi 9.00-17.00 saatleri aralığında 
hizmet veren Yüksel Ateş Engelsiz Çocuk 
Evi’nde, atipik otizm, otizm, mental reter-
dasyon, gelişimde gerilik, down sendromu 
ve benzeri alanlarda raporu bulunan özel 
çocuklara, çocuk gelişimci eğitmenler tara-
fından gelişim alanlarını ve günlük yaşam 
becerilerini destekleyen etkinlikler gerçek-
leştiriliyor. Aileler, kendilerine ve diğer aile 
bireylerine zaman ayırabilmeleri, özel ve 
resmi işlerini yapabilmeleri için özel çocuk-
ları çocuk evine güvenle emanet ederken, fi-
ziksel yeterliliğe sahip zihinsel engelli, yüz-
de kırk ve üzeri engel raporu bulunan özel 
çocuklara yönelik, ara tatil döneminde de 
söz konusu hizmetlere ara verilmeden de-
vam ediliyor. HABER MERKEZİ

Engelsiz Çocuk Evi 
takdir topluyor 

DÜZCE Ticaret ve Sanayi Oda-
sı’nda (DTSO) Düzce Üniversite-
si’nde öğrenim gören nitelikli ya-
bancı uyruklu öğrencilerin istihdam 
edilebilmesi amacıyla izlenmesi ge-
reken yollar ve istihdam avantajları 
konusunda bilgiler verildi. 

Düzce Üniversitesi Öğr. Gör. Dr. 
Osman Kartal ile birlikte DTSO Yö-
netim Kurulu Başkanı Erdoğan Bı-
yık’a bilgilendirme ziyaretinde bu-
lunan Ticaret İl Müdürü Ciğdem 
Acar ve İş-Kur İl Müdürü Ferhat 
Acar, yabancı uyruklu üniversite öğ-
rencilerinin istihdamı konusunda fi-
kir alışverişi yapmak için bu kez de 
DTSO’ya bağlı komite başkanları ve 
sektör temsilcileriyle bir araya gel-
di. 

DTSO Yönetim Kurulu Üyesi 
Özer Alpmen ve komite başkanları-
nın hazır bulunduğu toplantıda Ti-
caret İl Müdürü Çiğdem Acar ve 
Düzce Üniversitesi Öğr. Gör. Dr. Os-
man Kartal tarafından sektör tem-
silcilerine Düzce Üniversitesi’nde 
öğrenim gören nitelikli yabancı uy-
ruklu öğrencilerin istihdam edile-
bilmesi amacıyla izlenmesi gereken 
yollar ve istihdam avantajları konu-
sunda bilgiler verilirken, İş-Kur İl 
Müdürü Ferhat Acar tarafından da 
işverenin yabancı uyruklu öğrenci-
leri istihdamındaki sorumluluk ve 
avantajları konusunda bilgiler verdi. 

Toplantı, yapılan istişarelerin uy-
gulamaya geçebilmesi amacıyla ya-
sal hazırlıkların tamamlanması ko-
nusunda fikir birliğine varılarak 
sona erdi. HABER MERKEZİ

DTSO’da yabancı  
uyruklu öğrenci  

istihdamı  
konuşuldu 

Emekli ikili ev ev gezerek  
yaşlılara ve yalnızlara  

moral oluyor 
BURDUR’UN Gölhisar ilçesinde 

yaşayan emekli eğitimci Mehmet 
Ermumcu ve emekli sağlıkçı Meh-
met Kara, yaklaşık bir buçuk yıldır 
ilçedeki ve çevre köylerdeki yaşlı ve 
hasta vatandaşları ziyaret ederek 
hem moral veriyor hem de dayanış-
ma kültürünü canlandırıyor. Yakla-
şık 200 kişiye ulaşan ikili, yaptıkla-
rı anlamlı ziyaretlerle gönüllere do-
kunuyor. 

Burdur’un Gölhisar ilçesinde ya-
şayan emekli Mehmet Ermumcu 
(72) ve Mehmet Kara (52), emekli-
lik günlerini anlamlı hale getirmek 
için başlattıkları ziyaret programıy-
la hem gönüllere dokunuyor hem 
de dayanışma kültürünü yeniden 
hatırlatıyor. Yaklaşık bir buçuk yıl-
dır ilçe merkezi ve çevre köylerde 
yaşayan yaşlı ve hasta vatandaşları 
düzenli olarak ziyaret eden ikili, 
şimdiye kadar yaklaşık 200 kişiye 
ulaştı. Yaptıkları ziyaretlerle yalnız-
lıkları paylaşıp moral olan emekli-
ler, topluma örnek bir dayanışma 
sergiliyor. Alınan duaları en büyük 
kazanç olarak gören Mehmet Er-
mumcu ve Mehmet Kara, bu anlam-
lı çalışmayla hem kendi hayatlarını 
zenginleştiriyor hem de toplumda 
farkındalık oluşturuyor. 

Yaptıkları ziyaretler çerçevesin-
de ihtiyaç sahiplerini gerekli ku-
rumlara bildirerek ihtiyaçlarının 
kısa sürede karşılanmasını sağla-
dıklarını dile getiren Mehmet Er-
mumcu, "Babamdan gördüğüm bir 
faaliyet vardı; o da yaşlıları, hasta-
ları önemle ziyaret etmekti. Bu Göl-
hisar’da unutulmaya yüz tutmuş 
bir geleneğimiz göreneğimizdi. Biz 
de bunu Mehmet Kara kardeşimle 
devam ettirme kararı aldık. Şu anda 
biz herhangi bir hastayı, bir yaşlıyı 
ziyaret edemediğimizde bir eksiklik 

hissediyoruz. Çevrede kimi ziyaret 
edebiliriz diye sürekli araştırma ya-
pıyoruz. Sosyal medya üzerinden 
ziyaretlerimizi paylaşarak daha çok 
kişiye ulaşmaya çalışıyoruz. Bu pay-
laşımları görenler de bize destek 
veriyor. Bu ziyaretlerde bazı yaşlıla-
rımızdan kimsenin bilmediği bilgi-
leri öğrenerek gün yüzüne çıkardı-
ğımız zamanlarda olmaya başladı. 
Bugün ayağından ameliyat olan bir 
ablamızı ziyarete geldik. O da bize 
eskiden beri kendi yazdığı atasözle-
rinin olduğu defterlerini bize gös-
terdi. Biz bu ziyaretlerimizde ko-
nuştuğumuz yaşlıların bilgilerini 
Kaymakamlığımıza ve Sosyal Hiz-
metler İl Müdürlüğü’ne de bildiri-
yoruz. Bir ihtiyaç durumunda onlar 
da kolaylıkla yaşlılarımıza ulaşıyor-
lar” ifadelerini kullandı. 

Yaptıkları bu sosyal sorumluluk 
projesinde aldıkları duaların kendi-
lerini mutlu ettiğini dile getiren 
Mehmet Kara, "Emekliliğimle bir-

likte, Mehmet Ermumcu ağabeyi-
min rehberliğinde başladığımız bu 
ziyaretlerle, yeni nesil ile eski nesli 
bir araya getirip büyüklerimizi ve 
hastalarımızı yalnız bırakmamaya 
özen gösteriyoruz. Yaklaşık bir yıl 
önce başladığımız ziyaretlerimizde 
bazen güldük bazen hüzünlendik 
bazen eski günlerden konuştuk ba-
zen de hastalarımızla dertleştik. 
Alınan dualar, bizim heyecanımızı 
her zaman zirvede tuttu" dedi. 

Farklı tepkilerle karşılaşıyor‐
lar 

Kara, ziyaretlerde farklı tepki-
lerle karşılaştıklarını belirterek, 
"Bize neden gelmediniz diye sitem 
edenler de oldu, şakayla karışık 
gelmeyin diyenler de. Çok iyi yapı-
yorsunuz diyerek bizi destekleyen-
ler de çıktı, fotoğraf ve röportaj is-
temeyenler de. Ziyaretlerimizle ha-
tıraları canlandırdık, yalnızlıkları 
azalttık. Bazı misafirlerimiz ‘Bu sa-
yılmaz, tekrar gelin’ diyerek bizi 

tekrar görmek istedi. Biz hep şu 
sözle hareket ettik: ‘Bir insan acı 
duyarsa canlıdır. Başkasının acısını 
duyarsa insandır.’ Bu söz bizim reh-
berimiz oldu ve aldığımız dualar 
her şeyin karşılığını fazlasıyla ver-
di" şeklinde konuştu. İkilinin ziya-
retinden çok memnun olduğunu 
dile getiren Yıldız Okatan (81), 
“Ameliyat olduğum için artık pek 
evden çıkamıyordum. Sizlerin ziya-
retinden çok mutlu oldum. Acımı 
unuttum gelişinizle. Ben eskiden 
beri aklıma gelen atasözlerini def-
terime yazardım. Ama şimdiye ka-
dar kimseye söylememiştim. Hatta 
bunu kitap haline getirip eşe dosta 
dağıtmak istiyordum. Sizi Allah 
gönderdi. İnşallah sizin de desteği-
nizle bu hayalimi gerçekleştirece-
ğim” dedi. Mehmet Ermumcu ve 
Mehmet Kara da Okatan’ın bu haya-
lini yazar bir arkadaşlarının deste-
ğiyle gerçekleştireceklerinin sözü-
nü verdi.  HABER MERKEZİ

İçişleri Bakan Müşaviri Esma Ersin, alevi 
kanaat önderleriyle bir araya geldi 

Kreş ve gündüz  
bakımevinde sona gelindi 
ADIYAMAN Belediye Başkanı Ab-

durrahman Tutdere’nin seçim vaatleri 
arasında ilk sıralarda yer alan ve üze-
rinde hassasiyetle durduğu kreş ve 
gündüz bakımevi projesinde sona ge-
lindi. 2023 Ağustos ayında temeli atı-
lan, 3 bin 515 metrekare açık, 480 met-
rekare alana sahip, bahçesinde ve içeri-
sinde çocuklara dönük donatıların yer 
aldığı kreş ve gündüz bakım evinde, ço-
cuklar ve ailelerin konforuna yönelik 
her şey en ince ayrıntısına kadar düşü-
nüldü. Çalışmalar kapsamında inşaat 
çalışmalarının tamamlanmasının yanı 
sıra bahçe düzenlemesi, peyzaj işleri ile 
çocuk oyun gruplarının montajına baş-
landı. Özellikle deprem sonrası artan 
ihtiyaçları karşılamayı hedefleyen pro-
je, dar gelirli ailelerin ve çalışan annele-
rin hayatını kolaylaştıracak ve çocukla-
rını özel kreşlere gönderemeyen aileler 
için büyük bir destek sunacak. 

Projenin detaylarıyla ilgili bilgi ve-
ren Başkan Tutdere, “Deprem sonrası 
en büyük mağduriyeti annelerimiz ve 
çocuklarımız yaşadı. Aileler, çocukları-
nın sağlığı ve eğitimi konusunda ciddi 
zorluklarla karşı karşıya kaldı. Bu ne-

denle, seçim vaatlerimiz arasında yer 
alan kreş ve gündüz bakımevi projesi, 
sosyal belediyecilik anlayışımız çerçe-
vesinde öncelikli bir çalışma haline gel-
di. Bizim önceliğimiz, her zaman anne-
lerin ve çocukların yüzünün gülmesi ve 
sağlıklı, güvenli bir ortamda yaşamala-
rını sağlamaktır. Projenin inşaat çalış-
malarını tamamlamış bulunuyoruz. Şu 
anda ekiplerimiz, çocuk oyun alanları-
nın montajı ile peyzaj ve bahçe düzen-
leme çalışmalarına devam ediyor. Bu 
çalışmaları en kısa sürede tamamlaya-
rak projeyi halkımızın ve çocuklarımı-
zın hizmetine sunacağız. Ayrıca, bu 
önemli projeyi ilerleyen süreçte diğer 
mahallelerimize de kazandırmayı he-
defliyoruz” diye konuştu. 3 Bin 515 
metrekare açık alan üzerine inşa edilen 
projede, 480 metrekare kapalı alana sa-
hip Kreş ve Gündüz Bakımevi yer alıyor. 
Tesiste, 0-3 yaş ve 3-6 yaş gruplarına 
yönelik ikişer sınıf, çocuklar için oyun 
odası, bakım odası, uyku odası ve kü-
tüphane bulunuyor. Standart donatılara 
ek olarak, öğretmenler için dinlenme 
odası ve aileler için karşılama odası da 
projede yer alıyor. HABER MERKEZİ

HUZUR ve hoşgörü kenti Adıya-
man’da İçişleri Bakan Müşaviri Esma 
Ersin, alevi kanaat önderleri ve cemevi 
başkanlarıyla bir araya geldi. 

İçişleri Bakanlığı Müşaviri Esma Er-
sin ve Vali Yardımcısı Mehmet Tığlı baş-
kanlığında valilik toplantı salonunda 
gerçekleştirilen toplantıya, İl Kültür ve 
Turizm Müdürü Mehmet Yelken, alevi 
kanaat önderleri ve cemevi başkanları 
katıldı. Toplantıda, alevi vatandaşların 
talepleri ve kent genelindeki Cemevle-
ri'nin durumu hakkında istişarelerde 
bulunuldu. 

Toplantının açılış konuşmasını ya-
pan Vali Yardımcısı Mehmet Tığlı, Adı-
yaman'ın birçok medeniyetin gelip geç-
tiği ve bu medeniyetlerin izlerini taşı-
yan, dil, din, ırk ayrımı yapılmadan sıca-
cık insanların birlik ve beraberlik duy-
guları içinde yaşadığı barışın, kardeşli-
ğin, huzurun ve hoşgörünün hakim ol-
duğu bir kent olduğunu söyledi. 

İçişleri Bakan Müşaviri Esma Ersin 
ise yaptığı konuşmada, “Türkiye gene-
linde, ‘Türkiye’nin huzuru’ başlığı adı 

altında milli birlik, milli kardeşlik diye-
rek çıktığımız yolda bugün 52. toplantı-
mızı Adıyaman’da gerçekleştiriyoruz. 
Sizlere Cumhurbaşkanımız Recep Tay-
yip Erdoğan ve İçişleri Bakanımız Ali 
Yerlikaya’nın selamlarını getirdim. Biz 
sizlerle kardeşten öte canız, biriz ve ta-
rih boyunca bütünleşmişiz. Sizin derdi-
nizle dertlenmek, hemhal olmak ve siz-
lerden gelecek değerli öngörüleri al-
mak için buradayız. Teşrif ettiğiniz için 
ayağınıza, yüreğinize sağlık. Dertleri-
miz, sorunlarımız ortak ve biz bunları 
beraber sonuca ulaştıracağız. Katılımla-
rınız dolayısıyla hepinize teşekkür edi-
yorum. Birliğimiz, dirliğimiz daim ol-
sun” dedi. 

Yoğun bir katılımın olduğu toplantı-
da birlik, beraberlik, barış ve kardeşlik 
mesajları verilerek, Adıyaman’daki hu-
zur ikliminin devam etmesi temenni-
sinde bulunuldu. 

Basına kapalı devam edilen toplan-
tıda, alevi kanaat önderleri ve Cemevi 
başkanlarının sorunları, talep ve öneri-
leri dinlendi.  HABER MERKEZİ

Burdur’un Gölhisar ilçesinde yaşayan emekli eğitimci Mehmet Ermumcu ve emekli sağlıkçı 
Mehmet Kara, yaklaşık bir buçuk yıldır ilçedeki ve çevre köylerdeki yaşlı ve hasta vatandaş-

ları ziyaret ederek hem moral veriyor hem de dayanışma kültürünü canlandırıyor.
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TÜRKİYE İş Bankası'nın bir 
asırlık mimari birikimi ‘Memleke-
tin İktisadi Binası - Türkiye İş 
Bankası Tarihine Mimari Bir Ba-
kış' kitabında geçmişin izleriyle 
gün yüzüne çıktı. Arşivlerden gör-
seller ile hazırlanan kitap İş Ban-
kası binalarının tarihi yolculuğu-
nu ve modern mimariye geçiş sü-
recini gözler önüne serdi. Mimar 
Seda Özen Bilgili'nin kaleme aldı-
ğı Memleketin İktisadi Binası - 
Türkiye İş Bankası Tarihine Mi-
mari Bir Bakış kitabı, kurulduğu 
1924 yılından bu yana bankanın 
sahip olduğu binalarla edindiği 
mimari birikimi analiz ediyor. 
Giulio Mongeri, Hüseyin Hüsnü 
Tümer, Arif Hikmet Koyunoğlu, 
Arif Hikmet Holtay, Nezih Eldem 

gibi isimlerin ürünleri olan İş 
Bankası binalarının tarihini, ku-
rumsal ve mimari özellikleriyle 
anlatan bu kitap, yetmişe yakın 
örnek sunuyor. Yerel ve ulusal ar-
şivlerden çok sayıda plan, çizim, 
harita, fotoğraf ve belge aracılığıy-

la İş Bankası'nın Türkiye tarihin-
deki rolüne, mimariyi merkezde 
tutarak bakıyor. 

"Türkiye'nin modernleşme 
sürecindeki mimari eğilimleri 
yansıtılıyor" 

“Türkiye İş Bankası binalarının 
mimarlık ta-
rihimizdeki 
yeri, yalnız-
ca birer yapı 
olmanın öte-
sine geçerek 
ekonomik, 
kültürel ve 
toplumsal 
bağlamlarda 
önemli bir 
temsil me-
kanizması 
oluşturma-
sından gelir” 
diyen Seda 
Özen Bilgili, 
bankanın 
mimari mi-
rasının, Tür-

kiye'nin modernleşme sürecinde-
ki mimari eğilimleri yansıtırken, 
aynı zamanda yerel kimliği ulus-
lararası bir üslupla harmanlayan 
bir anlayışı barındırdığını söyledi. 

Seda Özen Bilgili, “İş Banka-
sı'nın binaları, Türkiye'nin hem 
ekonomik hem de mimari mo-
dernleşme tarihinin taşıyıcıları-
dır. Güven, sağlamlık, modernlik 
ve kimlik oluşturma gibi temel 
değerleri mimarlık tarihimizde 
önemli bir yere sahiplerdir. Ulusal 
belleğimizde de estetik, işlevsellik 
ve temsil gücü bakımından güçlü 
izler bırakmışlardır" dedi. 

İş Sanat Tarih Çalışmaları eki-
binin koordinasyonunda hazırla-
nan, Türkiye İş Bankası Kültür Ya-
yınları tarafından yayımlanan 
Memleketin İktisadi Binası - Tür-
kiye İş Bankası Tarihine Mimari 
Bir Bakış kitabına, yayınevinin 
mağazalarından ve internet site-
sinden, RHM Dükkan'dan, Pazara-
ma'dan ve seçkin kitapçılardan  
ulaşılabilecek. HABER MERKEZİ
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YILDIZ Holding İslam Eserleri Ko-
leksiyonu'nda yer alan nadide hüsnü-
hat eserlerinin bir araya getirildiği 
“Tarihin Akışında Meşhur Hattatlar” 
sergisi, Şanlıurfalı sanatseverlerle bu-
luştu. Şanlıurfa Vali Yardımcısı Onur 
Şatıroğlu, Şanlıurfa Vali Yardımcısı Al-
per Taş, Şanlıurfa Büyükşehir Beledi-
yesi Başkan Vekili Sait Ağan ve Yıldız 
Holding Yönetim Kurulu Üyesi, Global 
Hukuk İşleri ve Kamu İlişkileri Başka-
nı İbrahim Taşkın'ın katılımlarıyla 23 
Ocak'ta açılan sergi, 20 Şubat'a kadar 
Şanlıurfa Arkeoloji Müzesi'nde ziyaret 
edilebilecek. 

Yıldız Holding, sanat koleksiyonun-
daki eserleri geniş kitlelerle buluştur-
ma hedefiyle İslam Eserleri Koleksiyo-
nu'ndaki nadide hüsnühat eserlerini 
Türkiye'nin farklı illerinde sergileme-
ye devam ediyor. Daha önce “Konuşan 
Yazılar” adıyla, Bursa, Konya, Edirne ve 
Ankara'da yoğun ilgi gören sergiler 
düzenleyen Yıldız Holding, bu kez ge-
leneksel İslam Sanatı'nın en güzel ör-
neklerinin bir araya getirildiği “Tarihin 
Akışında Meşhur Hattatlar” sergisini 
Bursa ve Kayseri'nin ardından Şanlıur-
fa'da sanatseverlerle buluşturdu. 

Her biri birbirinden kıymetli hat-
tatların imzasını taşıyan hüsnühat 
eserlerinin yer aldığı sergi 23 Ocak'ta 
Şanlıurfa Arkeoloji Müzesi'nde ziyare-
te açıldı. Açılış töreni Şanlıurfa Vali 
Yardımcısı Onur Şatıroğlu, Şanlıurfa 
Vali Yardımcısı Alper Taş, Şanlıurfa Bü-
yükşehir Belediyesi Başkan Vekili Sait 
Ağan'ın yanı sıra Yıldız Holding'i tem-
silen Yönetim Kurulu Üyesi, Global Hu-
kuk İşleri ve Kamu İlişkileri Başkanı 
İbrahim Taşkın'ın katılımıyla gerçek-
leşti. 

Hâfız Osman (ö. 1698), Sultan III. 
Ahmed (ö. 1736), Mahmud Celâleddin 
Efendi (ö. 1829), Sultan II. Mahmud 
(1839), Kazasker Mustafa İzzet Efendi 
(ö. 1876), Sâmi Efendi (ö. 1912), Hâ-
mid Aytaç (ö. 1982) gibi üstatlar ile 
Hasan Çelebi (d. 1937), Ali Toy (d. 
1960), Mehmed Özçay (d. 1961), Fer-
hat Kurlu (d. 1976) gibi günümüzün 
önemli hattatların eserlerinin yer aldı-
ğı Tarihin Akışında Meşhur Hattatlar 
Sergisi, 20 Şubat'a kadar haftanın her 
günü 9.00- 17.00 saatleri arasında üc-
retsiz ziyaret edilebilecek. 

“Koleksiyonumuzdaki eserleri 
Şanlıurfalılarla buluşturmanın he‐
yecanı içerisindeyiz” 

Yıldız Holding'in sanat koleksiyo-
nunda yer alan geleneksel ve çağdaş 
sanat eserlerini toplumla buluşturma 
misyonunu sahiplendiklerini belirten 
Yıldız Holding Yönetim Kurulu Üyesi, 
Global Hukuk İşleri ve Kamu İlişkileri 
Başkanı İbrahim Taşkın, “‘Mutlu Et 
Mutlu Ol' anlayışımız doğrultusunda 
İstanbul Çamlıca'daki kampüsümüzde 
sergilenen, geleneksel ve çağdaş sana-
tın en nadide örneklerinin bir arada 
olduğu Yıldız Holding Sanat Koleksiyo-
nu'nu bugüne kadar binlerce sanatse-
verle buluşturduk. İslam Eserleri Ko-
leksiyonumuzda yer alan nadide hüs-
nühat eserlerini daha önce Bursa, Kon-
ya, Edirne, Ankara ve Kayseri'de sanat-
severlerin beğenisine sunmuştuk. Bu-
gün de, Tarihin Akışında Meşhur Hat-
tatlar sergisini Şanlıurfa'nın kadim 
topraklarıyla buluşturmanın heyecanı-
nı yaşıyoruz. Bu kıymetli eserlerin 
manevi zenginliğini paylaşmak üzere 
Şanlıurfalı sanatseverleri Arkeoloji 
Müzesi'ndeki sergimize davet ediyo-
ruz” diye konuştu. 

Sergiyi gezen öğretmen, öğrenci ve 
sanatseverler, herkesin gezip görmesi 
gerektiğini ifade etti. HABER MERKEZİ

Yıldız Holding'in 
'Tarihin Akışında 
Meşhur Hattatlar' 

sergisi  
Şanlıurfa'da  

ziyarete açıldı 

İş Bankası binaları-
nın asırlık hikayesi 

‘Memleketin İktisadi 
Binası-Türkiye İş 

Bankası Tarihine Mi-
mari Bir Bakış' kita-

bında okuyucu ile 
buluştu. Arşiv görsel-
leri eşliğinde hazırla-

nan eser, asırlık mi-
mari birikimi de or-

taya koyuyor. 

İş Bankası binalarının asırlık  
hikayesi okuyucuyla buluştu 

Yalova'da tarihi anıt 
ağaçlar uzmanlar  

tarafından incelendi 
YALOVA'YA davet edilen konusunda 

uzman bir grup akademisyen, kentteki ta-
rihi anıt ağaçların incelemesini gerçekleş-
tirdi. 

Karadeniz Teknik Üniversitesi Orman 
Fakültesi, Orman Mühendisliği Bölümü 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. İbrahim Turna, Yıl-
dız Teknik Üniversitesi Şehir ve Bölge 
Planlama Bölümü Peyzaj Planlama Prog-
ramı Öğretim Üyesi Prof. Dr. Mustafa Var 
ve İstanbul Üniversitesi Cerrahpaşa Or-
man Fakültesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. Ah-
met Hakyemez, Yalova'ya geldi. Yalova'da 
başta Yürüyen Köşk'ün çınar ağacının yanı 
sıra, tarihi Çınarlı Hıyaban'daki birçok anıt 
ağaçta incelemeler yapan ekipler, Millet 
Bahçesi'ndeki meyve ağaçlarında da çalış-
ma gerçekleştirdi.Prof. Dr. Mustafa Var, 
kurdukları ekiple bir nevi 'yeşil alanların 
MR'larını çektiklerini' söyledi. Doç. Dr. Ah-
met Hakyemez, yapılan çalışmayla ilgili 
bilgi vererek, "Yalova bölgesinde yaptığı-
mız keşif sırasında dikkatimizi çeken en 
büyük problem sağlık problemi taşıyan, 
devrilme riski oluşturan ağaçların duru-
mu. Şehir içindeki ağaçlarımız zaten sağlık 
açısından her zaman problemleri giderek 
artıyor. Kurumaya yüz tutmuş, gövdesinde 
çürük, kovuk kısımlarının olduğu bu ağaç-
ların her zaman devrilme riski yüksek. 
Tabi ağaçların ömrünü uzatmak için ge-
rekli tedbirler var. Ağaçların yaraları, ka-
bukları, çürük kısımlarıyla ilgili, onun öm-
rünü uzatmak için atacağımız bilimsel 
adımlar var. Bunları zaten yazacağımız ra-
porda belirteceğiz" dedi. HABER MERKEZİ

KAYSERİ Büyükşehir Belediyesi, kenti 
bir müzeler şehri haline getirme yolunda 
önemli adımlar atıyor. Selçuklu Uygarlığı ve 
Gevher Nesibe Tıp Tarihi Müzesi’nde yapılan 
yenilikçi çalışmalar, kentin tarihi ve kültürel 
mirasını daha etkili bir şekilde ziyaretçilere 
sunmayı hedefliyor. 

Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. Mem-
duh Büyükkılıç’ın özel önem verdiği Kayse-
ri’nin kültürel mirası, tarih severlerin ilgisini 
çekecek yeni düzenlemelerle daha da değer 
kazanıyor. Müzede Büyükşehir Belediyesi 
Kent Tarihi ve Tanıtımı Daire Başkanlığı tara-
fından gerçekleştirilen çalışmalar kapsamın-
da, 3 bölümde çalışmalar gerçekleştirildi. 
Müzenin inanç bölümünde cami görselleri ile 
zenginleştirilen yeni bir düzenleme yapıldı. 
Ayrıca, Kızıl Köşk’te yapılan kazı çalışmaları 
ile ilgili yeni bir bölüm oluşturularak tarihi 
keşiflere daha fazla ışık tutuldu. Gevher Nesi-
be Hatun’a dair özel bir bölüm ise onun eşsiz 
aşk hikâyesiyle yeniden yazılarak ziyaretçile-
re sunulacak. Kent Tarihi ve Tanıtımı Daire 
Başkanı Gürcan Senem, Kayseri Büyükşehir 
Belediyesi olarak müzecilik alanındaki çalış-
maları hız kesmeden sürdürdüklerini belirte-
rek; "Büyükşehir Belediye Başkanımız Dr. 
Memduh Büyükkılıç’ın verdiği talimatlar isti-
kametinde müzecilikle ilgili yaptığımız çalış-
malar hız kesmeden devam ediyor. Koramaz 
Vadisi Müzemizi açılır duruma getirdik, inşal-

lah Mayıs ayında bu müzemizi açacağız. Bu-
nun dışında diğer yapmış olduğumuz Ticaret 
Müzesi, Asurlu Tüccarlar Sokağı ve Kültepe 
Müzesi ile ilgili de yaptığımız çalışmalar hız 
kesmeden devam ediyor” şeklinde konuştu. 
Hali hazırda hizmet veren müzelerde teşhir 
ve tanzimlerde değişiklikler ve yenilemeler 
yapma yönünde çalışmalar gerçekleştirdikle-
rini kaydeden Senem; "Bu kapsamda Selçuk-
lu Müzesi’ndeyiz. Üç bölümünde, teşhir ve 
tanziminde değişiklik ve yenilikler yaptık” 
dedi. Selçuklu Uygarlığı ve Gevher Nesibe Tıp 
Tarihi Müzesi’nde yapılan değişiklik ve yeni-
likler hakkında bilgiler veren Senem; "Birinci 

bölüm, inanç bölümümüzde Anadolu Selçuk-
lu toprakları üzerinde, Büyük Selçuklu top-
rakları üzerindeki camilerle ilgili görselleri-
mizi zenginleştirdik. Bunun yanında 2020-
2021 yılları arasında Kızıl Köşk’te yapmış ol-
duğumuz kazı çalışmalarının sonuçlarıyla il-
gili bir bölüm oluşturduk. Hem kazının serü-
veni hem de kazıda çıkan buluntuları artık 
Selçuklu Müzemizde görebileceğiz” diye ko-
nuştu. Kent Tarihi ve Tanıtımı Daire Başkanı 
Gürcan Senem, medreseye adını veren Gev-
her Nesibe Hatun’un da müzede özel olarak 
anlatıldığı bir bölüm oluşturduklarını ifade 
etti. HABER MERKEZİ

Büyükşehirden Selçuklu Uygarlığı Ve 
Gevher Nesibe Tıp Tarihi Müzesi'nde 
ışık tutan yenilikçi adımlar 
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GörSelliğinmerkeze oturduğu,konuşmadan anlaşıl-maya çalışıldığı buçağda yazmak, birdeli cesareti. Zatenyazmak başlı başına bir deliliktir. Söz-lü kültürün konforundan yazılı kültü-rün karmaşasına adım atmak, bir an-lık düşününce akıl karı değildir. Amayine de yazarız. Çünkü yazmak, insa-nın içindeki derin boşluğun sesiyleyüzleşmesidir.Bir insan neden yazar? Bu sorununtek bir cevabı yok. Yazmak, insanınkendi ruhuyla tanışmak istemesininsonucudur. Kendini tanıma ve tarihebir iz bırakma arzusunun bir getirisi-dir. Sylvia Plath bunu şöyle ifade eder:“Bir şey yazmak, onu sonsuza kadaryaşatmak demektir.” Yazmak, insanınölümlülüğüne meydan okuma biçimi-dir. Zamanın silip süpüremediği bir va-roluş çığlığıdır.Hani derler ya, "Kendimizi başkası-na anlatmak için yazarız." Yalandır bu.İnsan, yazdığı her kelimeyle aslındakendiyle yüzleşir. Margaret Atwood’undediği gibi: “Herkes bir kitabı bitirdi-ğinde iki kişidir: Kitabı yazan ve onuyazarken keşfettiği kişi.” Her kelime in-sanın bir aynasıdır; her cümle senisana anlatan bir yansımadır. Yusuf’unkuyusundan çıkış ipidir yazmak. Amao ipin seni nereye çıkaracağını asla bi-lemezsin.Kelimeler büyülüdür ama zararlı-dır da. Seni yavaşça zehirler. Artık ko-nuşmak istemezsin; çünkü sesin kont-rolü sende değildir ama yazının kont-rolü sendedir. Kağıdın tanrısı sensindir.Bu bir zehirdir; bu kibre yol açar. Kağı-dın başında tanrıcılık oynarsın. Virgi-nia Woolf’un dediği gibi: “Yazarlar, ke-limelerin tanrılarıdır.”Peki, yazar kibirli midir? Tabii ki.Üflesen dağılacak bir kibir. Şair ya dayazar, kendi gerçekliğini yaratır. Kendigerçekliğinin tanrısıdır. Ama bu tanrı-lık, bir tandırdır. Kendi içinde yanıp tu-tuşur. Kendini haşlayan bir tanrıdırçünkü hamken pişmek ister. Yazar, keli-meleriyle kendini yaratmak ister. Haşa,kızma Tanrım.Yazmak, insanın kendine ve dünya-sına dair tüm olumsuzlukları fark et-mesiyle başlar. İnsan yazarken kendikaranlığıyla tanışır. Dünyası siyahtır,karanlıktır, gridir. Bu yüzden o dünyayıdağıtmak ister. Çünkü kendini tanıdık-ça sevmemiştir belki de. Değişmek, dö-nüşmek ister. Ama kelimeler acımasız-dır; ses gibi uçup gitmez. Gözüne ba-kar, orada öylece durur.Yazar burada devreye girer. Hayali-ni anlatmak ister. “Dünya böyle dahagüzel olurdu,” der kendi kendine. Kimizaman, dünyanın kötülüğünü herkesingözüne sokmak ister. Çünkü yazmakyalnızca bir anlatma çabası değil, aynızamanda bir değişim arzusudur.Dostoyevski’nin dediği gibi: “Her-kesin içinde bir dünya vardır; bu dün-yaya girmek yazmaktan başka bir yollamümkün değildir.” Yazar delidir. Ve de-liliğin en cesur biçimidir yazmak.Yazmak, kalemin ucundan akan birkan gibidir; her kelime insanın ruhun-dan damlayan bir damladır. Damladık-ça arınırsın, arındıkça eksilirsin, eksil-dikçe çoğalırsın. Yazmak, insanın kendikuyusuna inmesi ve o kuyudan yenidendoğmasıdır. Ve bu yüzden yazmak, enbüyük delilik ama en derin cesarettir.

MUHAMMET 
FATİH DUR

Yazmak 
Meselesi

GenelliKle yaşadığımız durumbu. Somutlaşmamış anlamların peşisıra giden, başı dönen, ne yapacağınıbilmeyen, şaşırıp sersemlemiş serger-danlardan pek bir farkımız yok.Dilimizde kelimeler, kavramlar var.Döndürüp duruyoruz. Öylesine iştahlasözü havalandırıyoruz ki, değme gitsin.Ancak sözlerimiz hep soyut… İspa-tı yok. Uygulama sahasına taşınama-mış.İşin nutuk atma kısmı tamam amaplanlayıp ortaya koyma tarafı ya ta-mamen yok veya daima eksik.Buna “anlam somutlaşması ek-
siliği” diyebiliriz.…DURMADAN Allah’tan bahsediyordiyelim.İzahlara girişiyor, zatından demvuruyor, sıfatına dair cümleler kuru-yor. Fiiline örnekler veriyor.Varlıkları ne zaman yarattığını,kâinatı ne zaman tezyin ettiğini, geli-şen aşamaları ve bu sırada Rabbimi-zin ne yaptığı gibi pek çok şeyi dilinedoluyor, kimi doğru ama çoğu yanlışve zandan ibaret algısını gerçek birolgu gibi dinleyenlerine sunuyor.

İlk bakışta yapılan dış gözlem açı-sından güzel, bunda ne kötülük vardenilebilir. Doğru, ancak Allah’ın emir-lerine karşı kayıtsız kalındığı süreceyani buyruklar somutlaştırılmadığımüddetçe bu aktarımların ne anlamıkalır kişisel yaşamda?Soyut bir Allah anlatımından so-mut bir kulluk düzlemine geçilemedi-ğinde hayat noksan kalıyor.Oysa sahabeler bunun tam tersiniyapmışlardı. Söz değil eylem öncelikliyaşamışlardı.…FAHR-İ KÂİNAT EFENDİMİZİN an-latıldığını düşünelim.Yüce kitabımız Kur’an-ı Kerim’insomut verilerinin dışına çıkılarak kur-gulanmış bir anlatım, her ne kadarövgü dolu olursa olsun somutlaşma-mış bir söylem olur.Ayrıca bu anlatılanlar bireysel ya-şama taşınıp somutlaştırılmamışsasönümlenmeye mahkûm kuru bir so-yutluktan ibaret kalmaz mı? Ayrıcakime ne faydası olur?…PRATİK Müslümanlığımız ne yazıkki, bu hastalıkla yaralı.Namazdan bahseden bir namazsı-

zın etki değeri ne kadar olabilir ki…Salat-ı daimide olduğunu iddiaedip zihni dünyalık meselelerle cıfıtçarşına dönenlerden ne beklenebilir? Zekâttan bahsedip nefsini tezkiye-ye tabi tutamak ne kadar acı… Her cümlesinde infaktan bahsedipkişinin kendisini özü sözü bir olmayaçalışmadan nifakın kollarına bırakma-sının makul bir izahı olabilir mi?Vermenin manevi faydalarını sü-rekli dile getirip, kendini sadece topla-yıp zenginleşmeye adamak nasıl birmarazın neticesidir?“Kırk lokma” edebiyatı yapıp in-sanların ellerindekini alıp köşklerdesefa sürmenin tam adı nedir?Takvayı giyim kuşamda arayıpruhu boşaltmak boş ambar bekçiliğideğil midir?Akılla bulunmaz, aklınızı bize tes-lim etmelisiniz nobranlığı şeytani biraklın ete kemiğe bürünmüş aldatıcıbir görüntüsü değil mi?Cihattan bahsedip konforundanbir kıymık bile feda edememenin izahıkimi ikna edebilir?Kısacası dindarlık uygulamaları-mız anlam somutlaşmasından yok-sun…Köylülerin tarlasını zarar vericiler-den korumak için içi boş korkuluklardikmesinden daha cansız değil mi ha-limiz? Müslüman dünyanın derbederoluşuna başka sebep aramaya gerekvar mı?…AŞKTAN bahsedip aşksızlık marazı-na yakalanmak ne hazin bir çarpıklık…Sevgi konferansları verip kendine

yakın olmayanlara nefret pompala-mak paradoksların en çetini.Merhametten dem vurup savaşbaltalarını cübbenin altında saklayıphazır tutmak neyin mücahidi olmak-tır? Şefkatten bahsedip sadece ken-dinden olana acımak rahmet Nebi’si-nin gölgesinden çıkmak değil midir?Ve hakeza… Mesele çetindir. 
Bu asrın en büyük hastalığı

inandığımızı söylediğimiz mânâla-
rın uygulayıcısı olmamamızdır.Somutlaşmamış anlamların sahtekahramanları olarak daha ne kadarsağa sola nara atacağız?…ŞU var bir de…Hayatımızı soyuta boğup anlam-dan mahrum kalmak… Kulluğu ve iba-deti sadece maddi yanıyla algılamak…Ruhsuz, özsüz, köz barındırmayan fil-lerin faili olmayı yeterli görmek…Bu da diğer anlayışın ters versiyo-nu… Nakıs.…SOMUTLAŞMIŞ anlamların anlaya-nı ve uygulayanı olmalıyız.Kırık kanatlı kuşlar gibi olmayadevam edersek gökyüzü ile hiç bulu-şamayacağız.Uçar gibi yapan ama uçamayan bi-ganeler gibi yeryüzünde sürünmeyisürdüreceğiz.Somutlaşmamış anlamların sahtekahramanlığından nedamet getiripsomutlaşmış kulluğa avdet etme za-manı çoktan gelip geçti.Doğru bir muhasebe ve vicdan du-yarlılığına ihtiyacımız var.Ya Selam!

UĞUR CANBOLAT

Somutlaşmamış
Anlamların Sahte

Kahramanlığı

antalya'nın Kumluca ilçesinde gele-neksel deve güreşi yapıldı. İlçe Belediyesi evsahipliğinde, Kumluca Devecileri Korumave Yaşatma Derneği ile Kumluca Eğitim Vak-fı (KUMEV) tarafından Toptaş Arena'da dü-zenlenen etkinlikte, Antalya'nın yanı sıraMuğla, Aydın ve Denizli'den getirilen yakla-şık 120 deve güreştirildi. Vatandaşların ilgigösterdiği güreşte, develer rakiplerine üs-tünlük sağlamak için kıran kırana mücadeleetti. Bazı develer rakiplerinden kaçarkenbazılarını ise görevliler ayırmakta güçlükçekti. KUMEV yararına düzenlenen güreşte,derece alan deve sahiple-rine kupa, madalya ve he-diyeler verildi.Kumluca Belediye Baş-kanı Mesut Avcıoğlu, bura-da yaptığı konuşmada,deve güreşinin bölgedeilgi gördüğünü söyledi. Et-kinlikle kültürü de yaşat-tıklarını anlatan Avcıoğlu,"Burada sadece deve gös-terisi izlemiyoruz, aynı za-manda geçmişimize, kül-türümüze ve değerlerimi-ze sahip çıkıyoruz. Deve

gösterileri, halkımızın birlik ve beraberlikruhunu güçlendiren bir gelenektir. Ayrıcabu etkinlik, Kumluca Eğitim Vakfı yararınadüzenlendi. Eğitime destek olmak ve çocuk-larımızın geleceğine katkı sağlamak bizleriçin önemli." diye konuştu.Deve güreşini, Kumluca Kaymakamı Ba-hadır Güneş, Finike Belediye Başkanı Mus-tafa Geyikçi, Elmalı Belediye Başkanı HalilÖztürk, Demre Belediye Başkanı Fahri Du-ran, Cumhuriyet Başsavcısı Gökhan Kıyma-cı, kamu kurum müdürleri ile çok sayıda va-tandaş izledi. (AA)

edirne'den geçen Meriç Nehri'nin sed-deleri olası taşkınlara karşı güçlendiriliyor. DSİ11. Bölge Müdürlüğü ekipleri, nehrin MeriçKöprüsü ile Süvari Köprüsü arasındaki kesi-minde çalışma yapıyor. Çalışmalar kapsamında6 bin 500 metrelik sedde güçlendirme ve taştahkimatı gerçekleştirilecek. Karaağaç TahliyeKanalı'nda da 4 bin 600 metre sedde güçlen-dirme ve taş tahkimatı yapıldığı belirtildi. (AA)

Meriç Nehri'nin 
seddeleri taşkınlara 
karşı güçlendiriliyor

muradiye İlçe Kütüphanesi Müdü-rü Serdar Baş yarı yıl tatiline giren öğ-renciler için kütüphane yerleşkesindebir program düzenlendi. Çocuklara bu-rada kitap sevgisini aşılamak adına ça-lışma yapan Baş, birbirinden farklıoyunlar ve ’Rafadan Tayfa’, ’GöbekliTepe" film gösterimi ile çocukların kü-tüphaneyi daha sık kullanması sağla-mak adına çalışmalarını aralıksız sürdü-rüyor. İlçe merkezinde çocuklara yöne-lik yapılan çalışmalarla ilgili İHA muha-birine konuşan Kütüphane Müdürü Ser-dar Baş, “Müdürlüğümüz kapsamındabu yarıyıl tatilinde ve diğer günlerde, çe-şitli etkinliklerle kütüphane kültürünüve okuma alışkanlığını kazandırmaamaçlı çalışmalarımız var. Bu etkinlikle-rimiz arasında kitap okuma saati, masalokuma saati, maker ve ahşap atölyesi ileel becerilerini geliştirme çalışmaları, ti-yatro gösterimleri, baskı ve boyama et-kinlikleri, zeka oyunları, yer altı zekaoyunları, sinema ve çizgi film, animas-yon gösterimleri bulunuyor. Bu kapsam-

da, çeşitli kategorilerde en çok kitapokuyan okuyucularımıza ödüller veriyo-ruz" dedi. Kütüphane tanıtımlarının dadevam ettiğini ifade eden müdür Baş,"Okulların kütüphaneye gelerek öğren-cilerimize buranın tanıtması ve hakkın-da bilgi verilmesi için bilgilendirme et-kinliklerimiz var. Bunun yanı sıra biz deokullara giderek kütüphane tanıtımı veoryantasyon çalışmaları yapıyoruz. Et-kinliklerimiz arasında balon eğlenceleri,palyaço gösterileri, bilgi yarışmaları gibieğlenceli aktiviteler; diğer kurumlarla işbirliği içinde düzenlediğimiz yazar-okurbuluşmaları; sağlık, teknoloji ve ilk yar-dım gibi konularda seminerler de yeralıyor. Bugün özelinde ise TEGEV öğren-cilerimize yönelik sinema gösterimi dü-zenliyoruz. Şu anda Rafadan Tayfa: Gö-beklitepe filminin gösterimi gerçekleşti-riliyor” dedi. Kütüphanede keyifli bir za-man geçirdiklerini söyleyen öğrencilerise kütüphane müdürüne teşekkür ede-rek, sürekli kütüphaneyi kullanacakları-nı ve kitap okuyacaklarını söyledi. (AA)

Vanlı çocuklar yarıyıl 
tatilinde doyasıya eğlendiVan’ın Muradiye ilçesinde yarıyıl tatiline giren öğrenciler ilçe kütüphanesine akın etti

Antalya'da deve 
güreşi düzenlendi

SamSun’da devam eden sağ-lık yatırımlarının toplam proje be-deli 4 milyar 247 milyon 895 binTL. Türkiye’nin sağlık merkezüssü olmaya hazırlanan Sam-sun’da dev yatırımlar hayat bul-maya devam ediyor. Şehrin en bü-yük sağlık yatırımlarından 1 mil-yar 69 milyon TL proje bedelliSamsun Şehir Hastanesi, çevredüzenlemeleri ve yeni yollarlabirlikte milyarlarca liralık bir yatı-rıma dönüşecek. Projenin tamam-lanması an meselesi olurken, buyılın ortalarında ise hasta kabulü-ne başlaması hedefleniyor.Devam eden sağlık yatırımla-rından 250 yataklı Tekkeköy Dev-

let Hastanesi’nin yüzde 99’u, Çar-şamba Sağlıklı Hayat Merkezi-AileSağlığı Merkezi (6 AHB)-112 AcilSağlık Hizmetleri İstasyonu’nunyüzde 60’ı, Ayvacık Toplum SağlığıMerkezi (T10)-Aile Sağlığı Merkezi(7 AHB)-112 ASHİ’nin yüzde 98’i,50 yataklı Alaçam-Yakakent DevletHastanesi’nin de yüzde 24’ü ta-mamlandı. Ayrıca Kavak Soğuksu112 Acil Sağlık İstasyonu yapım işide bu yatırım döneminde tamam-landı. Öte yandan, sağlık yatırımla-rı çerçevesinde 350 yatak kapasi-teli ve 2,5 milyar TL proje bedelliAtakum Devlet Hastanesi’nin ise2027 yılında tamamlanarak hiz-mete açılması da planlanıyor. (AA)

Samsun’a 4,2 milyar 
TL’lik sağlık yatırımı
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ZİRAAT Türkiye Kupası D Gru-
bu'nda Antalyaspor ile Kocaelispor ara-
sında oynanan karşılaşmada iki takım 
taraftarları tribünlerde omuz omuza 
maç izledi. Talimatlara aykırılık nede-
niyle ev sahibi Antalyaspor'a verilen 
168 bin TL para cezası sonrası Kocaelis-
porlu taraftarlar, cezanın yarısını öde-
mek için harekete geçti. 

Ziraat Türkiye Kupası D Grubu ilk 
maçında Kocaelispor, 7 Ocak 2025 Salı 
günü Süper Lig Antalyaspor'a konuk 
oldu. 1999 Marmara Depremi'nden beri 
dost olan iki takımın taraftarları karşı-
laşmayı aynı tribünlerde omuz omuza 
izledi. Karşılaşmanın ardından ev sahibi 
ekip, TFF Hukuk Müşavirliği tarafından 
talimata aykırılıktan dolayı Profesyonel 
Futbol Disiplin Kurulu'na (PFDK) sevk 
edildi. 

Aynı tribünde maç izlemeye 168 
bin TL ceza verildi 

Disiplin sevkinde, “Antalyaspor Kulü-
bü'nün 07.01.2025 tarihinde oynanan 
Antalyaspor – Kocaelispor Ziraat Türki-
ye Kupası müsabakasındaki ‘usulsüz se-
yirci alınması' nedeniyle Futbol Disiplin 
Talimatı'nın 49. maddesi uyarınca 
PFDK'ye sevkine karar verilmiştir” ifa-
delerine yer verildi. PFDK ise 16 Ocak'ta 
Antalyaspor'a tribünde iki takım tarafta-
rının karışık oturmasıyla ilgili olarak ce-
zayı açıkladı. Kararda “Antalyaspor Ku-
lübünün, 07.01.2025 tarihinde oynanan 
Antalyaspor - Kocaelispor Ziraat Türki-
ye Kupası müsabakasında, meydana ge-
len saha olayları nedeniyle FDT'nin 
52/2. ve 46/1. maddeleri uyarınca 
168.000 TL para cezası ile cezalandırıl-
masına karar verildi” denildi. 

Kocaelisporlular cezasının yarısı‐
nı ödemek için Antalyaspor'u ikna 
etti 

Antalyaspor'un 168 bin TL ile ceza-
landırılması Kocaelispor taraftarını hare-
kete geçirdi. Yeşil-siyahlılar cezanın da 
kardeş payı yapılmasını istedi. Antalyas-
por yöneticilerinin gerek olmadığını be-
lirtmesine rağmen Kocaelispor taraftarı-
nın ısrarı, Kocaelispor Organizasyon Mü-
dürü Mehmet Açık'ın araya girmesinin 
ardından kabul gördü. Kocaelispor'un 41 
taraftarı kendi aralarında 84 bin TL'yi 
Antalyaspor'un hesap numarasına yatır-
maya başladı. Dekontların açıklama kıs-
mına da ‘kardeşlik' vurgusu ekleyen Ko-
caelisporlular, “Her durumda yan yana-
yız. Bunu ceza da verseler bozamazlar. 
Anca beraber kanca beraber” dedi. 

Mehmet Açık, “Taraftarlarımız 
‘Bizim için ceza yediler, kardeş payı 
yapalım' dedi” 

Kocaelispor Kulübü'nün organizas-
yon müdürü Mehmet Açık ise taraftarla-
rın cezaya ortak olmak isteklerine kulak 
verdiklerini belirterek, “Kardeş kulübü-
müz Antalyaspor ile oynadığımız kupa 
maçında Antalyaspor yönetimi kapıları-
nı taraftarımıza açmıştı. Bu nedenle 168 
bin TL ceza yedi. Kocaelisporlu taraftar-
larımız da ‘Bizim yüzümüzden ceza ye-
diler. Yarısını biz ödeyelim. Kardeş payı 
yapalım' diyerek yarısını ödemek istedi. 
Aramızda organizasyon yaptık. Antal-
yaspor Kulübü yetkilileriyle görüştük. 
Hesap numaralarını aldık. 41 gönüllü 
arkadaşımız 84 bin lirayı göndererek ce-
zayı da ortaklaşa ödeyeceğiz. Kardeş ta-
kım Antalyaspor'umuza bir kez daha te-
şekkür ediyoruz. Bu dostluk hiçbir za-
man bitmesin dileklerimizle” şeklinde 
konuştu. 

Necdet Memiş, “Antalyaspor her 
zaman kardeşimiz kalacak” 

Kocaelispor'a gönül veren ve Antal-
yaspor'a payına düşen 2 bin TL gönde-
ren Necdet Memiş, “Kardeş takımımız 
Antalyaspor kupa maçında bizim yüzü-
müzden, biz daha rahat maç seyredelim 
diye, bize yer gösterdikleri için 168 bin 
TL ceza yedi. Bizim amacımız cezanın 
yarısını ödemek. Antalyaspor'un bu pa-
raya ihtiyacı yok. Ama bizim onlara olan 
saygımız ve sevgimizden bu cezanın ya-
rısını ödeyeceğiz. Ben de payıma düşen 
2 bin TL'yi Antalyaspor'un hesabına 
göndereceğim. Bize gösterdikleri misa-
firperverlikten dolayı teşekkür ederim. 
Antalyaspor bizim kardeşimizdir, her 
zaman da kardeşimiz olarak kalacak” 
dedi. HABER MERKEZİ

Kocaelisporlu  
taraftarlar  

Antalyaspor'a kesilen 
para cezasına  

ortak oldu 

GALATASARAY'IN yeni transferi Ah-
med Kutucu, çok mutlu ve gururlu olduğu-
nu belirterek, "Galatasaray efsanelerinin 
hatıralarına layık olmak için elimden geleni 
yapacağım. Hayaldi, gerçek oldu ve çok gü-
zel oldu" dedi. 

Sarı-kırmızılıların yeni transferi 24 ya-
şındaki futbolcu Ahmed Kutucu'nun, trans-
feriyle ilgili sosyal medya hesabından yaptı-
ğı paylaşım şöyle: 

"Hayal kurabilmek güzel, o hayalleri 
gerçekleştirebilmek daha da güzeldir. Bu-
gün bir çok duyguyu aynı anda yaşıyorum; 
çok mutluyum ve çok gururluyum. Çocuk-
luk hayalim olan Galatasaray formasını sır-
tıma geçirecek olmanın tarifsiz heyecanı 
içerisindeyim. Ne kadar büyük bir camiaya 
geldiğimin farkındayım ve Galatasaray tari-
hine, kültürüne yakışacak şekilde o formayı 
terletmek için sabırsızlanıyorum. Bazılarını 

izlediğim, bazılarının isimlerini duyarak bü-
yüdüğüm Galatasaray efsanelerinin hatıra-
larına layık olmak için elimden geleni yapa-
cağım. Güzel her hikayenin birden fazla 
kahramanı vardır. Ben bu yolu tek başıma 
yürümedim. Bugünkü Ahmed olmamda 
çok büyük payı olan ve beni koşulsuz des-
tekleyen aileme, en ihtiyaç duyduğum anda 
elimden tutan Eyüpspor ailesi ve Arda Tu-
ran hocama özel bir teşekkür borçluyum. 
Sizler bana güvendiniz; sizi mahcup etme-
diğim için çok mutluyum. En büyük teşek-
kürüm de bana bu formayı layık gören baş-
ta Sayın başkan Dursun Özbek olmak üzere 
tüm Galatasaray Spor Kulübü’nün değerli 
yöneticilerine. Bana emanet ettiğiniz bu 
formayı layıkıyla taşıyacağıma inanınız. Ve 
taraftarlarımız; sizlerle buluşmak için sabır-
sızlanıyorum. Evet, hayaldi, gerçek oldu ve 
de çok güzel oldu." HABER MERKEZİ

FENERBAHÇE Tek-
nik Direktörü Jose 
Mourinho, Avrupa Li-
gi'nin son maçında 
karşılaşacakları 
Midtjylland deplasma-
nında eksik oyuncula-
rına dikkat çekerek, 
orada galibiyet için oy-
nayacaklarını söyledi. 

UEFA Avrupa Li-
gi’nin 7. haftasında Fe-
nerbahçe, konuk ettiği 
Fransa ekibi Lyon ile 
golsüz berabere kaldı. 
Mücadelenin ardından 
düzenlenen basın top-
lantısında değerlendir-
melerde bulunan Fe-
nerbahçe Teknik Direk-
törü Jose Mourinho, 
“VAR’dan söz etmeliyim. Orta ha-
kem sarı kart vererek hata yaptığı 
pozisyonda VAR çağırmadı. Hakeme 
yardım etmek için orada. Hakem 
VAR’a gitmiş olsa kırmızı kart vere-

cekti. Ben hakemlerin hata yapma-
sını kabul edebilirim. Ama VAR ha-
kemlere yardım etmek için orada. 
VAR kararı çıkan kırmızı kartta dev-
reye girdi ancak bir önceki pozis-

yonda yapmadı. 
Kumbedi, ikinci 
yarıda Szymans-
ki’ya faul yaptı. 
Aynı oyuncu iki 
kere atılması ge-
rekiyordu.  

Meslektaşım 
da kendisinin 
yeteri kadar 
şanslı olacağını 
düşünecektir ki 
Kumbedi’yi 
oyundan çı-
karttı. Amrabat 
ve Osayi kart 
cezalısı. Orada 
nasıl takım ku-
racağız, görece-
ğiz. 9 puanın 
yeterli olması 

için pek çok kombinasyon geçerli 
olacak. Biz oraya (Midtjylland) ga-
libiyet için gideceğiz, galibiyet için 
oynayacağız" ifadelerini kullandı. 
HABER MERKEZİ 

Konyaspor, Adem  
Eren Kabak'ı  

Adanaspor'a kiraladı 
KONYASPOR, orta saha oyun-

cusu Adem Eren Kabak'ı Trendyol 
1. Lig ekibi Adanaspor'a kiraladı. 

Yeşil-beyazlı kulübün sosyal 
medya hesabından yapılan açıkla-
mada, "Futbolcumuz Adem Eren 
Kabak'ın sezon sonuna kadar geçi-
ci transferi konusunda Adanaspor 
ile anlaşma sağlanmıştır. Adem 
Eren'e, Adanaspor'da başarılar di-
leriz" ifadeleri kullanıldı. 

Adem Eren Kabak bu sezon 
Konyaspor formasıyla Trendyol 
Süper Lig'de 2, Ziraat Türkiye Ku-
pası'nda ise 4 maçta süre alırken, 1 
gol, 1 asistlik performans gösterdi. 

HABER MERKEZİ

TRABZONSPOR'UN başarılı forveti Si-
mon Banza, Trabzonspor Dergisi'ne açıkla-
malarda bulundu. İlk olarak karateye olan il-
gisini anlatan Banza, “Karate sevgisi ailem-
den geliyor. Babam bir karate ustasıydı, siyah 
kuşaktı. Bu onun DNA'sında var. Bu nedenle 
karateyi çok severdim. O sıralarda futbol da 
oynuyordum. O dönemde ne düşündü tam 
olarak bilmiyorum ama annem birden fikir 
değiştirdi, futbol oynamamı istedi. Ne düşün-
dü tam olarak bilmiyorum, çıktı ve ‘oğlumun 
karate değil, futbol oynamasını tercih ediyo-
rum' dedi, bu değişikliğe o neden oldu” dedi. 

Gol atamadığı zamanlarda izleyeceği iki 
yol olduğunu kaydeden Demokratik Kongolu 
oyuncu, “Ben bir golcüyüm ve dolayısıyla 
kendinden çok şey bekleyen birisiyim. Gol 
atamadığım zamanlarda aslında izleyebilece-
ğim iki yol oluyor; ya kendi kendime işlerin 
iyi gitmediğini, gol atamadığımı ve yeteri ka-
dar iyi olmadığımı söyleyeceğim. Ya da duru-
mun o kadar da vahim olmadığını, bir sonra-
ki maçta gol atabileceğimi söyleyeceğim. Ben 
daha çok yapabildiğim şeylere odaklanmaya 
çalışırım. Başarabileceğim pozitif şeylere 

odaklanırım, çünkü her maç gol atamazsınız. 
Bazen iki üç gol attığınız günler olur, kendili-
ğinden geliverir. Bazı günlerde de gelmek is-
temez. Öyle olduğunda kafanı kaldırıp olum-
lu şeylere odaklanmalısın ve bir sonraki maç 
daha iyisini yapmalısın. Elbette sonrasında 
hayal kırıklığı yaşıyorsunuz, fakat gol atma-
nın dışında başka şeyler de var, takıma nasıl 
yardım edeceğini biliyor olmak gibi. Bu oyun 
sadece gol atmaktan ibaret değildir. Çok ça-
lışmalı ve asist yapmak gibi şeyleri de biliyor 
olmanız gerek. Dolayısıyla, sorunu yenmeye 
çalışıp daha çok sakın ve huzurlu oluyorum” 
şeklinde konuştu. Trabzonspor'un şampi-
yonlukları ve hedefleri olan bir kulüp oldu-
ğuna vurgu yapan Banza, “Trabzonspor beni 
çok etkileyen bir kulüp. Birçok Türk arkada-
şım var ve sözleşme imzalamadan önce 
Trabzonspor'un üst düzey bir kulüp olduğu-
nu bana söylemiştiler. Şampiyonlukları olan, 
hedefleri olan bir kulüp. Aslında buraya geli-
şim, transferim biraz özeldi. Benim için bir 
ilkti. Bu transfer, daha sonrasında milli takım 
derken kafamı meşgul eden birçok şey vardı. 

Yeni takım arkadaşlarıma, yeni bir dile ve 
yeni bir ülkeye alışmak zorundaydım. Ancak 
şu bir gerçek ki mutlu olduğunuzda, bir yer-
de iyi hissettiğinizde gerisi geliyor ve Trab-
zon'da da öyle oldu. Trabzon'a geldiğimde 
çok iyi karşılandım, hiçbir sorun yaşamadım. 
Burada olmaktan çok mutluyum ve sanırım 
bu sahaya da yansıyor. Sahada yeterli perfor-
mansı sergileyebilmeniz için zihnen ve bede-
nen iyi olmanız gerekir. Her zaman bunu ba-
şaramayabilirsiniz. Böyle zamanlarda bazen 
de mucizeler gerçekleşir. Ancak esas olan 
şey, sahada iyi olabilmek için saha dışında da 
iyi olabilmektir. Burada yaşadığım şey de 
tam olarak bu” ifadelerini kullandı. Gol kralı 
olmak istediğini fakat oraya takılıp kalmadı-
ğını söyleyen 28 yaşındaki forvet, “Futbol, bir 
piyano eseri gibidir. Uzun süredir futbolun 
içindeyim. Genç yaşta başladım. Yakında pro-
fesyonel oluşumun 10. yılını dolduracağım. 
Futbol, bir piyano eseri gibidir. Mükemmeli-
yeti başarabilmek için yapılan tekrarlar bü-
tünüdür. Bu şu anlama geliyor; her gün aynı 
şeyi tekrar edersiniz, aynı hareketleri her 

gün tekrar ederek gelişirsiniz. Böylece topu 
kaleye sokarken ya da doğru pası verirken de 
aynı hareketi sergilersin. Bir başka deyişle 
olabildiği kadar verimli olabilmektir. Trab-
zonspor'a biraz geç geldim, transfer dönemi-
nin sonunda ekibe katıldım. Dolayısıyla, di-
ğerlerine kıyasla daha geç oynamaya başla-
dım. Benim açımdan hedefim atabildiğim ka-
dar çok gol atmak, takımıma yardımcı ol-
maktır. Ben kulübün daha yukarlarda olma-
sını ve takımı üçüncü, ikinci, birinci yapacak 
golleri atmayı isterim. Değerli olan goller, bu 
gollerdir. Bu sadece benimle alakalı değil. Yu-
karılara çıkmamıza yardımcı olacak olan ta-
kımdır. Bu nedenle gol kralı pozisyonuna ta-
kılıp kalmıyorum. Elbette bir forvet olarak 
bunu isterim. Bazen forvet oyuncuları bu he-
defe takılıp kalabilirler çünkü bu bireysel bir 
hedeftir. Ve bu unvan bir forvet için çok özel 
bir unvandır. Güçlü olmalısınız ve bazen bir 
forvet olarak doğru kararı verebilmeniz ge-
rekir. Elbette hedefe çok yakınsam da kendi-
mi bundan mahrum etmek istemem” diye 
konuştu. HABER MERKEZİ

Simon Banza: “Burada olmaktan çok  
mutluyum ve sanırım bu sahaya da yansıyor” 

Jose Mourinho: “Midtjylland  
maçında galibiyet için oynayacağız" 

Ahmed Kutucu: "Hayaldi, gerçek 
oldu ve çok güzel oldu" 

Trabzonspor'un ba-
şarılı futbolcusu Si-
mon Banza, bordo-

mavili kulübün şam-
piyonlukları ve he-

defleri olan bir kulüp 
olduğunu belirterek, 

“Burada olmaktan 
çok mutluyum ve sa-

nırım bu sahaya da 
yansıyor” dedi. 
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bilim

Samsung Electronics, CES
2025'te yapay zekâyı "Her gün
her yerde" faydalanılan bir de-
neyim haline getirmeye odak-
lanan yeni "Herkes için yapay

zekâ" vizyonunu açıkladı. Sam-
sung’un ev ve diğer mekânlar-
da kullanıcı deneyimlerini ge-
liştiren yenilenmiş stratejisi,
gücünü Home AI’dan alıyor
n SErKAN ÖZTÜrK
SAMSuNg Electronics CES 2025'te

yeni "Herkes için yapay zekâ" vizyonu-
nu genişlettiğini açıkladı. Bağlantılı ev
teknolojilerinde on yıldır süren liderli-
ğiyle Samsung, yapay zekânın gücüyle
her güne zeki yetenekler katarak insan-
ların daha kişisel, etkili ve onları güç-
lendiren bir dünyada yaşamasını sağlı-
yor. Samsung Electronics Başkan Yar-
dımcısı, CEO’su ve Cihaz Deneyimi Biri-
mi Başkanı Jong-Hee (JH) Han, CES
2025’te gerçekleşen Samsung basın
toplantısının açılış konuşmasında, şir-
ketin tüm akıllı ve bağlantılı cihazlarda
gerçekten kişiselleştirilmiş hizmetler
sunarak ev kavramını yeniden tanımla-
maya yönelik geliştirdiği Home AI plat-
formunun yol haritasını paylaştı. Yeni
strateji, Samsung'un mobil, ev aletleri
ve görsel ekranlarda yapay zekâ des-
tekli cihazlarda sunacağı yenilikleri
içermenin yanı sıra Samsung'un insan
merkezli inovasyonlara olan uzun süre-
li bağlılığının da bir kanıtını sunuyor ve
yaşamı herkes için daha iyi hale getir-
me hedefiyle yapay zekânın gücünü
günlük deneyimlere taşıyor.  Başkan
Yardımcısı Han ise şunları söyledi: "Ev-
lere yeni teknolojiler ve zekâ yetenekle-
ri sunduğumuz için ve kullanıcıların
önemsediği cihazları birbirine bağlayıp
geleceğin evleri için standartlar belirle-
diğimiz için gurur duyuyorum. Bu yıl
CES'te, yapay zekâyı yaygın bir şekilde
uygulayarak kişiselleştirilmiş deneyim-
ler sunma taahhüdümüzü güçlendirdik.
Evlerde ve diğer mekânlarda sunduğu-
muz yapay zekâ teknolojilerindeki li-
derlik yolculuğumuzu, sadece önümüz-
deki on yılda değil, önümüzdeki yüzyıl-
da da sürdüreceğiz." 

home aı ile günlük 
deneYimler güçleniYor 

Basın toplantısının ilerleyen bölüm-
lerinde, Samsung Electronics Amerika
Bağlantılı Deneyim Merkezi Başkanı Jo-
nathan gabrio, Samsung'un Home AI
vizyonunu genişlettiğinin ve şirketin
farklı yaşam tarzlarına hitap etmek için
yapay zekâyı tüm bağlantılı deneyime
entegre etme konusundaki kararlılığı-
nın altını çizdi. Home AI, tek kişilik ha-
nelerden geniş ailelere kadar, kullanıcı
alışkanlıklarını öğreniyor ve hiper-kişi-
selleştirilmiş akıllı ev deneyimleri sun-
mak için bireysel rutinlere uyum sağlı-
yor.  güvenlik ve gizlilik, Samsung'un
Home AI stratejisinin kalbinde yer alı-
yor. Kullanıcıların evlerinde daha fazla
bağlı cihaza sahip olmasıyla ve yapay
zekânın daha kişisel hale gelmesiyle
Samsung, kullanıcı gizliliğinin korun-
ması farkındalığıyla çalışmalarını sür-
dürüyor. Bu yönde gelişen ihtiyaçları
karşılamak için şirket, güvenlik yete-
neklerini artırıyor. Artık Samsung Knox
Matrix, mobil cihazlar ve TV'lerin yanı
sıra ev aletlerini de kendine özgü blok
zinciri (Blockchain) teknolojisiyle koru-
yor. Kullanıcının evini ve verilerini ko-
rumak ve cihazlar arası dijital tehditler-
den sakınmak için bağlı cihazlar iş birli-
ği içinde çalışıyor.

Samsung CES
2025'le birlikte

'yapay zekâ'
vizyonunu 

genişletiyor

nALİ BALTACI
ACEr, farklı ekran boyutlarıyla su-nulan yeni Nitro V serisini tanıttı ve ya-pay zeka destekli oyunları daha erişile-bilir hale getirmek için tasarlanmış, güç-lü giriş seviyesi oyun dizüstü bilgisayar-ları serisini sergiledi. Öğrenciler, içeriküreticiler ve genel kullanımda yüksekperformans arayan oyuncular için idealolan Nitro V dizüstü bilgisayarlar; mü-kemmel yanıt hızı, takılmayan görsellerve geniş depolama alanıyla sürekli geli-şen yapay zeka özellikleri ve uygulama-larının gereksinimlerini karşılıyor. Farklı konfigürasyon ve ekran bo-yutlarıyla sunulan yeni Nitro cihazlar,kullanıcıların farklı tercihlerine ve stille-rine hitap ediyor. Ayrıca, cihazlarla bir-likte üç aylık PC Game Pass üyeliği degeliyor. PC oyuncuları için tasarlanmışPC Game Pass, Call of Duty: Black Ops 6,Indiana Jones and the Great Circle, Ara:History Untold ve EA Play oyunları gibidaha çıkış gününde erişilebilecek oyun-ları içeriyor.  Yeni Nitro V AI dizüstü se-risi, farklı seçeneklerle kullanıcılara su-nuluyor: Nitro V 17 AI, Nitro V 16 AI, veNitro V 14 AI. Bu oyun dizüstü bilgisa-yarları, yeni “Zen 5” mimarisi üzerineinşa edilmiş en yeni AMD Ryzen™ AI 7350’ye kadar işlemcilerden gücünü alı-yor. Yerel yapay zeka yetenekleriyle ke-sintisiz bir deneyim sunan bu modeller,düşük güç tüketimi sağlaması için opti-mize edildiği gibi, kullanıcıları oyun oy-narken veya içerik üretirken desteleye-cek artırılmış yanıt süresi ve mükemmel

pil ömrü sağlıyor. Bu Copilot+ PC’ler,50’ye kadar AI TOPS işlem gücü sunanve Cocreator in Paint’te olduğu gibiüretken yapay zeka deneyimlerinimümkün kılan NPU’su ile performansıartırıyor. Ayrıca, ışın izleme özelliğinesahip gerçekçi sanal sahneler için enson NVIDIA DLSS 3.5 teknolojilerine sa-hip NVIDIA GeForce RTX 4050 DizüstüBilgisayar GPU’larına[1] kadar AI des-tekli grafiklerin sıra 32 GB’a kadar bel-lek kapasitesi ve 2 TB depolama alanıile birlikte geliyor. Nitro V 17 AI (ANV17-61) oyun diz-üstü bilgisayarı, 17,3 inçe kadar, 16:9QHD (2560 x 1440) ekran, 165 Hz’e ka-dar yenileme hızı ve yüzde 100 DCI-P3

renk gamı desteği sunuyor. Nitro V 16AI (ANV16-61), WQXGA (2560 x 1600)çözünürlük, 180 Hz’e kadar yenilemehızı ve yüzde 100 sRGB desteği ile geli-yor. Nitro V 14 AI (ANV14-62) iseWQXGA değerine kadar varan çözünür-lükle birlikte 165 Hz yenileme hızı su-nuyor ve inci beyazı kaplamasıyla kop-koyu renkli tasarımların domine ettiğibir pazarda dikkatleri üzerine çekiyor.  
acer niTro v 15 oYun 
diZüsTü BilgisaYarıYeni Nitro V 15 AI (ANV15-42),AMD™ Ryzen 7 8845HS işlemciye kadarkonfigürasyonuyla dikkat çekerken, Nit-ro V 15 (ANV15-52), özel yapay zeka

hızlandırma yetenekleriyle gelen Intel®Core™ i7 240H’ye kadar işlemci ile do-natıldı. 15,6 inç FHD (1920x1080) pa-neli, 180 Hz yenileme hızı ve 3 ms tepkisüresinin yanı sıra sRGB renk spektru-mu için yüzde 100’lük destek sağlıyor. Nitro Sense tuşu, kontrol merkezi-ne ve yapay zeka yazılım paketine kul-lanıcılara yeni Experience Zone 2.0aracılığıyla doğrudan erişim sağlaya-rak dizüstü bilgisayarın performansıve özelleştirmeleri üzerinde kontrolsağlıyor. İster bir çevrimiçi toplantı sı-rasında ister oyun içi yayın esnasında,Acer Purified Voice, yapay zekanın gü-cünden yararlanarak dış sesleri engel-lerken, Acer PurifiedView ise kullanıcı-ları her zaman tüm aksiyonun önündeve merkezinde tutuyor. Nitro V 17 AI(ANV17-61) dizüstü bilgisayar Haziranayı itibariyle EMEA bölgesinde 1.299eurodan başlayan fiyatlarla satışa su-nulacak. Nitro V 16 AI (ANV16-61) diz-üstü bilgisayar Temmuz ayı itibariyleEMEA bölgesinde 1.299 eurodan baş-layan fiyatlarla satışa sunulacak. NitroV 15 AI (ANV15-42) dizüstü bilgisayarOcak ayı itibariyle EMEA bölgesinde849 eurodan başlayan fiyatlarla satışasunulacak. Nitro V 15 (ANV15-52) diz-üstü bilgisayar Avustralya'da Nisan ayıitibariyle 1.999 Avustralya dolarındanbaşlayan fiyatlarla satışa sunulacak.Nitro V 14 AI (ANV14-62) dizüstü bil-gisayar Nisan ayı itibariyle EMEA böl-gesinde 1.099 eurodan başlayan fiyat-larla satışa sunulacak.

Acer, Nitro V serisi ile
portföyüne güç katıyor  Yeni tanıtılan Nitro V serisi dizüstü bilgisayarlar, 14, 15, 16 ve 17 inç ekran boyutlarıyla su-nuluyor ve en yeni işlemcilerle destekleniyor. Acer Nitro V AI oyun dizüstü bilgisayar seri-si, 50 AI TOPS’a kadar performans sağlayan NPU’ya sahip ve yeni yapay zeka özellikleri veuygulamalarını destekleyen yeni AMD Ryzen™ AI 7 350’ye kadar işlemciden güç alıyor

nMEHMET KIZMAZ
2024 yılı, bilişim sektörü hem glo-bal arenada hem de Türkiye’de büyükbir ivme kazandı. Başta yapay zekâ tek-nolojileri olmak üzere bulut bilişimi,makine öğrenimi büyük gelişmeleresahne olurken, dünya genelinde önemlimarka ve şirketlere yönelik gerçekleşensiber saldırıların etkisiyle siber güvenlikönlemlerinin önemi daha da arttı. Glo-bal arenada teknolojiye yön veren şirketolma hedefiyle hızla büyüyen ITservTechnology, sektördeki 2024 yolculuğu-nu şöyle özetliyor: ChatGPT'nin Kasım2022'de gerçekleştirilen lansmanınınardından, yapay zekâ uygulamaları2024 yılında hızla gelişti ve yaygınlaştı.Bununla paralel olarak yapay zekâ ta-banlı saldırılarda artış yaşandı. Finans,taşımacılık ve sigorta gibi bazı sektörlerve şirketler için adeta siber kabusa dön-dü. Bu, şirketler için yeni tehditlere kar-şı önlem alınmadığı takdirde büyük so-runlarla karşılaşabileceklerinin adetagöstergesi oldu. Yapay zekâ destekli teh-dit tespiti, siber güvenlikte önemli birtrend olarak öne çıktı; yapay zekâ biraraçtan siber nöbetçiye dönüştü.Yapay zekâ alanında gerçekleşenhızlı gelişmeler şirketleri bu alanda yatı-rım yapmaya iterken, bu yatırımlara enhızlı reaksiyonu gösteren şirketlerin ba-şında ITserv Technology oldu. ITservTechnology, şirketlerin IT altyapısındaçalışan, sistem bileşenlerini 7/24 izlemeyazılımı ITOC’u yapay zekâ motoruChatGPT ile entegre ederek sektörde birilki gerçekleştirdi. ITOC kullanan tümşirketler BT sistemlerinde yaşayacaklarıolası bir anomali durumunda, yapayzekâ ve makine öğrenimi destekli yenimodül sayesinde karşılaşılan tüm prob-lemlere ait çözümler özel olarak ko-numlanan yapay zekâ komut setleri ile

yanıtlanması sağlanıyor. Bu sayede enkarmaşık problemlerde IT yöneticileri-nin sorunları çözme süresi kısaltılarakkurumun itibar ve finans kayıpları mini-malize ederek operasyon verimliliği art-tırılıyor ve şirketlerin kendilerini dahagüvende hissetmeleri hedefleniyor. 
YapaY Zekâ Teknolojileri
Yaşamın her alanına girdi2024 yılı aynı zamanda birçok spormüsabakalarına sahne oldu. Temmuzayında Paris’te gerçekleştirilen olimpi-yat oyunlarında da yapay zekâ rüzgârıesti. Büyük veri analitiği, yapay zekâ vemakina öğrenmesi çözümleri üzerineçalışan ITserv Technology, Nisan ayın-da Türkiye Milli Olimpiyat Komitesi ilegerçekleştirdiği sponsorluk anlaşmasıile Türkiye’den Olimpiyatlara katılacaksporcuları 2 yıl boyunca teknoloji, ya-pay zekâ ve veri analitiği uygulamala-rıyla destekleyeceğini taahhüt etti. Buiş birliği kapsamında ITserv Techno-logy, spor dünyasına bir çok ilki kazan-dıracak hedefler için yola çıktı. Söz ko-nusu yapay zekâ ve veri analitiği çalış-malarıyla sporcu analizi, teknikleringeliştirilmesi ve stratejiler belirlenmesihedeflenirken yapay zekâ ile kişiselleş-tirilmiş antrenman ve diyet programla-rı üzerinde çalışılıyor.  2024 yılında, ya-pay zekâ teknolojilerini en etkin kulla-nan sektörlerin başında perakende gel-di. Yapay zekâ temelli, belirli görevleriyerine getirmek için veri analizi yapa-bilen, tahminlerde bulunabilen ve ka-rarlar alabilen yazılımsal sistemleri2025’te daha fazla duyacağız. Bu öngö-rüyle, ITserv Technology, bulut tabanlıteknolojilerle işletmelere müşterilerinperakende dünyasındaki yolculuklarınıdetaylı olarak anlamalarını sağlayıp, buanalizlerle pazarlama stratejileri oluş-

turmalarını kolaylaştıran teknoloji şir-keti Octopus ile stratejik iş anlaşmasıimzaladı. Bu iş birliği ile ITserv Techno-logy, Octopus’un perakende teknoloji-leri konusundaki uzmanlığını kullana-rak müşteri davranışlarını analiz etme-yi ve işletmelere yeni stratejik bakışaçıları kazandırmayı ve 2025 yılındaküresel gücünü artırmayı hedefliyor.
gelecek, doğru veri 
analiTiği YöneTiminde2024 yılı, başta finans sektörü ol-mak üzere birçok lokomotif sektörü he-def alan siber saldırıların yılı oldu. Sızdı-rılan kredi ve banka kartı bilgilerinde üçkat artış yaşandı. Yapay zekâ desteklikimlik avı saldırılarında artış gözlem-lendi. Veri ihlallerinin maliyetleri, 2024yılında yeni zirvelere ulaştı. Siber gü-venlik pazarının 2025 yılına kadar 300milyar dolara çıkması beklentisi, sektör-deki büyümenin hızını gösterdi. ITserv Technology’nin ana hizmetdalı olan siber güvenlik alanında yürüt-tüğü lokal ve global çalışmalar 2025 yılı-na çok daha emin adımlarla girmesinekatkı sağlayacak. 2024 yılının son çeyre-

ğinde ITserv Technology grup bünyesin-de lansmanı gerçekleştirilen BearAnalytica markası ile yapay zekâ ve verianalitiği ile güçlendirilmiş Bearcockpitplatformunu işletmelerin kullanımınasundu. Müşteri Kaybı Analitiği, RiskAnalitiği, Dolandırıcılık Analitiği veMüşteri Yaşam Boyu Değeri (CLTV) gibikonularda çözümler sunarak, bu alan-larda işletmelerin rekabet avantajını ar-tırmayı hedefliyor. Özellikle, üretim sek-törüne yönelik olarak sunduğu Öngörü-cü Bakım, Enerji Optimizasyonu ve İşSağlığı & Güvenliği çözümleriyle 2025yılında sektörün teknolojik dönüşümü-ne katkıda bulunmaya hazırlanıyor.ITserv Technology, Cloud4Next veBear Analytica markaları ile küresel tek-noloji lideri olma hedefiyle Avrupa veOrtadoğu’da büyüyen IT Group 2024’tede uluslararası alanda stratejik adımla-rını hızlandırdı. 2022 yılında açtığı Lon-dra ofisinden sonra Ortadoğu ve Körfezülkelerinde büyümek için Dubai ofisin-den sonra Suudi Arabistan Riyad ope-rasyonunu başlatarak çalışmalarıylabölgenin dijital dönüşüm ve 2030 vizyo-nuna katkı sağlamayı hedefliyor.

Yapay zekânın 2024 fırtınasıKüresel teknoloji lideri olma hedefiyle hızla büyüyen ITserv Technology’e göre 2024 yılı bilişim sektörü adına teknoloji gelişmeleriyle fırtına gibi geçti. Hem Türkiye'de hem de glo-bal ölçekte “Yapay Zekâ ve Makine Öğreniminin Yaygınlaşması, Bulut Bilişim PlatformlarınınYükselişi ve Siber Güvenlik Önlemlerinin Güçlendirilmesi gibi önemli gelişmelere sahne oldu
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